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Aleksandra Kokaj, Présidente/De Voorzitster, ;
Boris Dilliès, Bourgmestre/Burgemeester ;
Thibaud Wyngaard, Jonathan Biermann, Maëlle De Brouwer, Carine Gol-Lescot, Perrine Ledan,
Valentine Delwart, François Jean Jacques Lambert, Daniel Hublet, Echevin(s)/Schepen(en) ;
Marc Cools, Béatrice Fraiteur, Joëlle Maison, Emmanuel De Bock, Céline Fremault, Sophie François,
Jean-Luc Vanraes, Jérôme Toussaint, Pierre Desmet, Bernard Hayette, Kathleen Delvoye, Diane Culer,
Marion Van Offelen, Stefan Cornelis, Odile Margaux, Laurence Anne Vandeputte, Valérie Gillès de
Pelichy, Vanessa Issi, Michel Cohen, Cécile Egrix, Blaise Godefroid, Aurélie Czekalski, Caroline Van
Neste, Chiraz El Fassi, Véronique Lederman-Bucquet, Yaël Ariane Nour Haumont, Cédric Didier
Norré, Hans Marcel Joos Van de Cauter, Conseiller(s) communal(aux)/Gemeenteraadslid(leden) ;
Thierry Bruier-Desmeth, Secrétaire communal adjoint/Adjunct-gemeentesecretaris.

 
Eric Sax, Serge Minet, Jacques Brotchi, Lise Goetghebuer, Nicolas Clumeck, Conseiller(s)
communal(aux)/Gemeenteraadslid(leden) ;
Laurence Vainsel, Secrétaire communale/Gemeentesecretaris.

Ouverture de la séance à 18:45
Opening van de zitting om 18:45

SÉANCE PUBLIQUE - OPENBARE ZITTING
 

DÉPARTEMENT AFFAIRES GÉNÉRALES - DEPARTEMENT ALGEMENE ZAKEN

Secrétariat central - Centraal secretariaat
 

Approbation des registres des séances du Conseil communal des 13 décembre 2018,
14 et 24 janvier 2019.

Le Conseil approuve le point.
37 votants : 37 votes positifs.

Goedkeuring van de registers van de zittingen van de Gemeenteraad van 13
december 2018, 14 en 24 januari 2019.

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.

 

 

Passation de marchés de travaux, de fournitures et de services.- Service ordinaire,
accord-cadre conclu.- Délégation de pouvoirs.
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Le Conseil,
Attendu que l'article 234, § 1 de la nouvelle loi communale stipule que le Conseil
communal choisit le mode de passation des marchés de travaux, de fournitures et de
services et en fixe les conditions;
Qu'en vertu de l'article 234, § 4, le Conseil communal peut déléguer le pouvoir visé au
premier paragraphe au Collège des Bourgmestre et Echevins, au secrétaire communal
ou à un autre fonctionnaire nommément désigné, pour les dépenses relevant du budget
ordinaire;
Que la délégation au secrétaire communal ou à un autre fonctionnaire nommément
désigné est limité aux marchés publics visés à l'article 92 de la loi du du 17 juin 2016
relative aux marchés publics (marchés de faible montant de maximum 30.000 €
HTVA);
Qu'en vertu de l'article 234, § 5, le Conseil communal peut déléguer le pouvoir visé au
premier paragraphe au Collège des Bourgmestre et Echevins, au secrétaire communal
ou à un autre fonctionnaire nommément désigné, pour les marchés fondés sur un
accord-cadre conclu;
Que la délégation au secrétaire communal ou à un autre fonctionnaire nommément
désigné est limité aux marchés publics visés à l'article 92 de la loi du du 17 juin 2016
relative aux marchés publics (marchés de faible montant de maximum 30.000 €
HTVA);
Attendu qu'en séance du 13 décembre 2018 le Conseil communal a décidé  de déléguer
ses pouvoirs de choisir la procédure de passation des marchés publics et des contrats de
concession et d'en fixer les conditions au Collège des Bourgmestre et échevins pour les
marchés relevant du budget ordinaire et de déléguer ces mêmes pouvoirs au Collège
des Bourgmestre et Echevins pour les marchés fondés sur un accord-cadre conclu;
Attendu la nécessité de prévoir une certaine souplesse pour les marchés publics au
service ordinaire et ceux dans un accord-cadre conclu;
Attendu qu'en cette matière, la délégation proposée répond de manière adéquate;
Vu l'installation, le 3 décembre 2018, du Conseil communal issue des élections
communales du 14 octobre 2018;
Qu'il y a lieu de prévoir cette délégation pour la nouvelle législature;
Vu la nouvelle loi communale, notamment les articles 234 et suivants;
Vu la loi du 17 juin 2016  relative aux marchés publics;
Vu la loi du 17 juin 2016 relative aux contrats de concession;
Vu l’arrêté royal du 18 avril 2017 relatif à la passation des marchés publics dans les
secteurs classiques;
Considérant que l'autorité de tutelle demande de préciser dans le dispositif de la
décision que la délégation est limitée à l'actuelle législature et fera l'objet d'une
publication.
Décide :
- de déléguer ses pouvoirs de choisir la procédure de passation des marchés publics et
des contrats de concession et d'en fixer les conditions au Collège des Bourgmestre et
Echevins pour les marchés relevant du budget ordinaire;
- de déléguer ces mêmes pouvoirs au Collège des Bourgmestre et Echevins pour les
marchés fondés sur un accord-cadre conclu;
- les délégations sont limitées à la période couverte par l'actuelle législature;
- il sera procédé à la publication de cette décision.
La présente délibération sera transmise à Monsieur le Ministre-Président  de la Région
de Bruxelles-Capitale en charge des Pouvoirs locaux.

Le Conseil approuve le point.
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37 votants : 37 votes positifs.

Afsluiten van overheidsopdrachten voor werken, leveringen en diensten.- Gewone
dienst, gesloten raamovereenkomst.- Delegatie van bevoegdheden.

De Raad,
Aangezien artikel 234, § 1 van de nieuwe gemeentewet bepaalt dat de gemeenteraad de
procedure kiest volgens dewelke de overheidsopdrachten voor werken, leveringen en
diensten en de concessieovereenkomsten worden gegund en de voorwaarden ervan
vaststelt;
Aangezien de gemeenteraad krachtens artikel 234, § 4 de in de eerste paragraaf
bedoelde bevoegdheid kan overdragen aan het college van burgemeester en
schepenen, aan de gemeentesecretaris of aan een andere bij naam aangewezen
ambtenaar, voor de uitgaven die vallen onder de gewone begroting;
Aangezien de overdracht aan de gemeentesecretaris of aan een andere bij naam
aangewezen ambtenaar beperkt is tot de overheidsopdrachten bedoeld in artikel 92 van
de wet van 17 juni 2016 inzake overheidsopdrachten (opdrachten van een beperkte
waarde van max. € 30.000 excl. btw);
Aangezien de gemeenteraad krachtens artikel 234, § 5 de in de eerste paragraaf
bedoelde bevoegdheid kan overdragen aan het college van burgemeester en
schepenen, aan de gemeentesecretaris of aan een andere bij naam aangewezen
ambtenaar, voor de opdrachten op grond van een gesloten raamovereenkomst;
Aangezien de overdracht aan de gemeentesecretaris of aan een andere bij naam
aangewezen ambtenaar beperkt is tot de overheidsopdrachten bedoeld in artikel 92 van
de wet van 17 juni 2016 inzake overheidsopdrachten (opdrachten van een beperkte
waarde van max. € 30.000 excl. btw);
Aangezien de gemeenteraad in zitting van 13 december beslist heeft zijn bevoegdheden
om de plaatsingsprocedure van overheidsopdrachten en concessieovereenkomsten te
kiezen en de voorwaarden ervan vast te leggen over te dragen aan het college van
burgemeester en schepenen voor de opdrachten die onder de gewone begroting vallen
en dezelfde bevoegdheden over te dragen aan het college van burgemeester en
schepenen voor de opdrachten op grond van een gesloten raamovereenkomst;
Gelet op de noodzaak om een zekere soepelheid te worden voorzien voor de
overheidsopdrachten van de gewone dienst en de opdrachten op grond van een
gesloten raamovereenkomst;
Aangezien de voorgestelde delegatie hier gepast aan voldoet;
Gelet op de installatie op 3 december 2018 van de gemeenteraad na de
gemeenteraadsverkiezingen van 14 oktober 2018;
Aangezien deze delegatie dient te worden voor de nieuwe legislatuur;
Gelet op de nieuwe gemeentewet, meer bepaald artikels 234 en volgende;
Gelet op de wet van 17 juni 2016 betreffende de overheidsopdrachten;
Gelet op de wet van 17 juni 2016 betreffende de concessieovereenkomsten;
Gelet op het koninklijk besluit van 18 april 2017 plaatsing overheidsopdrachten in de
klassieke sectoren;
Overwegende dat de toezichhoudende overheid vraagt om in het beschikkend gedeelte
van de beslissing te preciseren dat de delegatie in de tijd beperkt wordt tot de huidige
legislatuur en het voorwerp uitmaakt van publicatie.
Beslist :
- zijn bevoegdheden om de plaatsingsprocedure van overheidsopdrachten en
concessieovereenkomsten te kiezen en de voorwaarden ervan vast te leggen over te
dragen aan het college van burgemeester en schepenen voor de opdrachten die onder
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de gewone begroting vallen;
- dezelfde bevoegdheden over te dragen aan het college van burgemeester en
schepenen voor de opdrachten op grond van een gesloten raamovereenkomst;
- de delegatie zal gelden voor de huidige legislatuur;
- de delegatie zal het voorwerp uitmaken van publicatie.
De onderhavige beraadslaging zal overgemaakt worden aan de minister-president van
het Brussels Hoofdstedelijk Gewest belast met Plaatselijke Besturen.

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.

1 annexe / 1 bijlage
Tutelle - Délégation.pdf

 

 

Adoption d’une ordonnance de police relative à l'affichage électoral à l'occasion des
élections européennes, législatives et régionales du 26 mai 2019. (l'urgence a été
approuvée avec deux abstentions : M. Cools et Mme Lederman)

Le Conseil,
Vu la nouvelle loi communale, et notamment ses articles 112, 117, 119, 119bis et 135,
§ 2;
Vu la loi du 4 juillet 1989 relative à la limitation et au contrôle des dépenses électorales
engagées pour les élections des chambres fédérales, ainsi qu'au financement et à la
comptabilité ouverte des partis politiques;
Vu l'arrêté ministériel du 22 février 2019;
Vu le règlement général de police de la Commune d’Uccle qui dispose entre autres que
les affiches à caractère électoral peuvent être posées aux endroits déterminées par le
Collège des Bourgmestre et Echevins selon les conditions que celui-ci détermine;
Considérant que des élections législatives, régionales et européennes se tiendront le 26
mai 2019;
Considérant que les candidats figurant sur les listes constituées en vue des prochaines
élections législatives, régionales et européennes souhaiteront faire de la publicité
électorale par voie d’affichage;
Vu la superficie et le nombre de panneaux d’affichage électoral qui seront installés sur
le territoire de la Commune d’Uccle;
Vu l’impossibilité matérielle d’afficher en permanence et simultanément sur tous ces
panneaux l’intégralité des affiches de tous les candidats, listes ou partis;
Considérant que les communes ont pour mission de garantir aux habitants le maintien
de la salubrité, de la tranquillité et de l’ordre publics, notamment dans les rues, lieux et
édifices publics;
Considérant que pour assurer cette mission en période électorale, il importe de prendre
diverses mesures en vue de réglementer l'affichage sur la voie publique;
Qu'il importe d'éviter l'affichage sauvage qui entraîne, outre les dégradations, une
pollution visuelle importante qui peut nuire à la sécurité et à la tranquillité publique;
Considérant qu’il est nécessaire d’empêcher le surcollage, notamment, dans une
logique de propreté publique et de développement durable;
Vu les résultats recueillis par les différents partis ou listes lors des dernières élections
des membres des assemblées concernées par le scrutin du 26 mai 2019;
Considérant qu’une répartition équitable des espaces d’affichages peut être faite en
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tenant compte, d’une part, du fait que le groupe politique ou le parti est actuellement
représenté ou non au sein d’au moins deux assemblées concernées par le scrutin du 26
mai 2019, ainsi que, d’autre part, en tenant compte de l’appartenance linguistique de ce
parti ou de cette liste;
Décide d’adopter l’ordonnance de police relative à l'affichage électoral à l'occasion des
élections européennes, législatives et régionales du 26 mai 2019.
 

Ordonnance
 
Article 1 - Objet.
 
La présente ordonnance s’applique durant la période électorale à l’affichage électoral
fait sur le territoire de la Commune d’Uccle en vue des élections du 26 mai 2019 et ce,
sans préjudice des dispositions du Règlement Général de Police en vigueur, des
dispositions légales et réglementaires supérieures et de l’article 27 du Code de la route
relatif aux véhicules publicitaires et aux remorques.
 
Article 2 - Définitions.
 
Au sens de la présente ordonnance, il y a lieu d’entendre par :
 

1. Publicité électorale: toute forme d'expression ayant pour objet la propagande
au nom de candidats ou de listes de candidats ou de partis auxdites élections.

 

2. Affichage électoral: l'apposition sur des supports fixes ou mobiles, de
documents ou autres indications, sous quelque forme que ce soit, matérialisant
la publicité électorale.

 

3. Période électorale : période commençant le premier jour du troisième mois
précédant celui des élections et se terminant le lendemain du jour des élections.

 
Article 3 - Dispositions concernant l'affichage électoral.
 

§1.    Sans préjudice de l’application des dispositions du Règlement général de
police, l'affichage électoral est interdit sur la voie publique sauf, aux conditions
reprises dans la présente ordonnance, sur les panneaux électoraux communaux
spécialement prévus à cet effet, dont les dimensions, la liste et les emplacements
auront été déterminés par le Collège des Bourgmestre et Echevins.
L’affichage électoral est interdit sur les panneaux d’affichage libre, communal ou
culturel.

 
§2. L'affichage sur les panneaux électoraux communaux est effectué par le

personnel communal désigné à cette fin et ce, à partir du 60ème jour précédant le
scrutin électoral.
Cet affichage aura lieu dans les quatre jours ouvrables de la réception des affiches
au service communal ad hoc.
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L’affichage ne pourra en aucun cas être effectué par une personne étrangère au
personnel communal, mandatée ou non par les candidats ou représentants d’une
quelconque liste.

 
§3. L’espace d’affichage sur les panneaux électoraux communaux est réparti de
la manière suivante:
-    90 % au profit des partis politiques (actuellement) représentés au sein d’au
moins deux des assemblées concernées par le scrutin du 26 mai 2019. Parmi ces
90 %, 80 % sont attribués, en parts égales, aux partis du groupe linguistique
francophone et 20 % le sont, en parts égales, aux partis du groupe linguistique
néerlandophone
-    10 %, en parts égales, au profit des partis politiques qui ne sont pas
(actuellement) représentés au sein d’au moins deux des assemblées concernées
par le scrutin du 26 mai 2019. Parmi ces 10 %, 80 % sont attribués, en parts
égales, aux partis du groupe linguistique francophone et 20 % le sont, en parts
égales, aux partis du groupe linguistique néerlandophone.
 
§4. Les présidents des sections uccloises des partis politiques présentant des
candidats au scrutin du 26 mai 2019 qui veulent que leurs affiches soient
apposées sur les panneaux électoraux communaux désignent un représentant
dûment mandaté pour déposer lesdites affiches au Secrétariat des Travaux ainsi
que pour en préciser les modalités d’affichage.
Au moment du premier dépôt, ce représentant apporte la preuve de son mandat
du ou des partis qui reconnaissent la liste dont il est le mandataire.

 
Le dépôt se fait à partir du soixante-cinquième jour précédant le scrutin.
 
Le représentant désigné peut, le cas échéant, communiquer la disposition
souhaitée.
 
Celle-ci doit correspondre à l'espace attribué. Les affiches doivent être conformes
aux lois et règlements applicables en la matière.
 
Conformément au principe mentionné au § 2 ces affiches sont apposées sur les
panneaux communaux, exclusivement par le personnel communal désigné à cette
fin. Un dispositif empêchant le surcollage des affiches est mis en place.
 
Les représentants des listes peuvent demander un nouvel affichage pour autant
que ladite demande soit dûment justifiée.
 
Il appartient au représentant de chaque liste d’avertir le Secrétariat des Travaux de
la détérioration éventuelle de ses affiches et de fournir celles qui les remplacent. Il
est procédé à un nouvel affichage dans les meilleurs délais en fonction de
l’organisation du service.
 
§5. Ne sera pas affichée, toute affiche dont le contenu est en infraction avec la loi
du 30 juillet 1981, telle que modifiée, tendant à réprimer certains actes inspirés
par le racisme ou la xénophobie ou avec la loi du 23 mars 1995, telle que
modifiée, tendant à réprimer la négation, la minimisation, la justification ou
l’approbation du génocide commis par le régime national-socialiste allemand
pendant la seconde guerre mondiale.
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Article 4 - Sanctions.
 

1. Tout manquement aux dispositions de la présente ordonnance sera puni d’une
amende administrative de maximum 350 €.

En outre, les documents apposés, en violation des dispositions de la présente
ordonnance seront enlevés d'office par le personnel communal habilité ou la
police et ce, aux frais, risques et périls des contrevenants et, à défaut, aux frais
des éditeurs responsables

 

2. Les panneaux électoraux ou dispositifs visés dans la présente ordonnance sont
assimilés à du mobilier urbain.

A ce titre, leur destruction ou leur détérioration volontaire notamment par le
surcollage d’affiches ou l’ajout d’inscriptions sera sanctionné par les dispositions
du Règlement Général de Police s’y rapportant.

 
Article 5 - Publication-Diffusion.
 
Outre les mesures d'affichage et de publication sur le site internet de la Commune
d’Uccle prévues à l'article 112 de la nouvelle loi communale, un exemplaire de la
présente ordonnance sera envoyé à chaque président des sections uccloises des partis
politiques présentant des candidats au scrutin du 26 mai 2019.
 
Article 6 - Entrée en vigueur.
 
La présente ordonnance entrera en vigueur le premier jour de sa publication par la voie
d’affichage.

Le Conseil approuve le point.
37 votants : 35 votes positifs, 2 abstentions.
Abstentions : Marc Cools, Véronique Lederman-Bucquet.

Aanname van een politieverordening betreffende verkiezingsaanplakking ter
gelegenheid van de Europese, wetgevende en gewestelijke verkiezingen van 26 mei
2019. (de dringendheid werd goedgekeurd met twee onthoudingen : de h. Cools en
Mevr. Lederman)

De Raad,
Gelet op de nieuwe gemeentewet en in het bijzonder de artikelen 112, 117, 119, 119bis
en 135, § 2;
Gelet op de wet van 4 juli 1989 betreffende de beperking en de controle van de
verkiezingsuitgaven voor de verkiezingen van de federale kamers, alsook op de
financiering en de open boekhouding van de politieke partijen;
Gelet op het ministerieel besluit van 22 februari 2019;
Gelet op het algemeen politiereglement van de gemeente Ukkel dat onder andere
bepaalt dat verkiezingsaffiches aangebracht mogen worden op de door het college van
burgemeester en schepenen aangeduide plaatsen volgens de voorwaarden die dit
college vaststelt;
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Overwegende dat op 26 mei 2019 wetgevende, gewestelijke en Europese verkiezingen
worden gehouden;
Overwegende dat de kandidaten op de lijsten die zijn opgesteld voor de komende
wetgevende, gewestelijke en Europese verkiezingen zullen wensen reclame te maken
door verkiezingsaffiches te verspreiden;
Gelet op de oppervlakte en op het aantal verkiezingsborden die op het grondgebied van
de gemeente Ukkel zullen worden geplaatst;
Gelet op de materiële onmogelijkheid om op al deze borden voortdurend alle affiches
van alle kandidaten, lijsten of partijen aan te plakken;
Overwegende dat de gemeenten de opdracht hebben de reinheid, rust en openbare orde
te verzekeren voor de inwoners, in het bijzonder in de straten, op openbare plaatsen en
in openbare gebouwen;
Overwegende dat het nodig is om tijdens de verkiezingsperiode enige maatregelen te
treffen om deze opdracht te verzekeren door het aanplakken op de openbare weg te
reglementeren;
Dat het belangrijk is wildplakken te voorkomen omdat dit onder andere leidt tot schade
en aanzienlijke visuele vervuiling die de veiligheid kan schaden en die de openbare
rust kan verstoren;
Overwegende dat het noodzakelijk is te voorkomen dat affiches overgeplakt worden, in
het bijzonder om redenen van openbare reinheid en duurzame ontwikkeling;
Gelet op de resultaten die de verschillende partijen of lijsten hebben gehaald tijdens de
laatste verkiezingen van de leden van de betrokken vergaderingen, in de verkiezing
van 26 mei 2019;
Overwegende dat de ruimte voor aanplakking eerlijk verdeeld kan worden door
enerzijds rekening te houden met het feit of de politieke groep of partij nu al dan niet
vertegenwoordigd is in ten minste twee van de door de verkiezing van 26 mei 2019
gekozen vergaderingen en anderzijds door rekening te houden met de taalaanhorigheid
van deze partij of deze lijst,
Beslist, met 34 stemmen voor en 1 onthouding, de politieverordening betreffende
verkiezingsaanplakking ter gelegenheid van de Europese, wetgevende en gewestelijke
verkiezingen van 26 mei 2019 aan te nemen.
 

Ordonnantie
 
Artikel 1 - Voorwerp.
 
De onderhavige ordonnantie is van toepassing tijdens de verkiezingsperiode op de
verkiezingsaanplakking op het grondgebied van de gemeente Ukkel met het oog op de
verkiezingen van 26 mei 2019 en dit onverminderd de bepalingen van het geldende
Algemeen Politiereglement, de hogere wettelijke en regelgevende bepalingen en artikel
27 van het verkeersreglement inzake reclamevoertuigen en aanhangwagens.
 
Artikel 2 - Definities.
 
In de zin van de onderhavige ordonnantie dienen de volgende termen als volgt
begrepen te worden :
 

1. Verkiezingsreclame: elke uitdrukkingsvorm met als doel propaganda te voeren
in naam van kandidaten of kandidatenlijsten of van partijen voor de
betreffende verkiezingen.
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2. Verkiezingsaanplakking: het aanbrengen op vaste of mobiele dragers van
documenten of andere vermeldingen, onder gelijk welke vorm, om gestalte te
geven aan verkiezingsreclame.

 

3. Verkiezingsperiode: periode die begint op de eerste dag van de derde maand
die de verkiezingen voorafgaat en die afloopt op de dag na de verkiezingen.

 
Artikel 3 - Bepalingen betreffende de verkiezingsaanplakking.
 

§1.    Onverminderd de toepassing van de bepalingen van het algemeen
politiereglement is de verkiezingsaanplakking verboden op de openbare weg
behalve op de speciaal daartoe voorziene gemeentelijke verkiezingsborden en op
de voorwaarden zoals bepaald in deze ordonnantie. De afmetingen, de lijst en de
plaatsen waarop deze borden staan zullen bepaald zijn door het college van
burgemeester en schepenen.
De verkiezingsaanplakking is verboden op de borden voor vrije, gemeentelijke of
culturele aanplakking.

 
§2 De aanplakking op de gemeentelijke verkiezingsborden gebeurt door hiertoe
aangeduid gemeentepersoneel en dit vanaf de zestigste dag voorafgaand aan de
verkiezingen.
Deze aanplakking gebeurt binnen de vier werkdagen volgend op de ontvangst
van de affiches bij de gemeentedienst ad hoc.
De aanplakking mag in geen geval gebeuren door een persoon die vreemd is aan
het gemeentepersoneel, ongeacht of deze persoon gemachtigd is door de
kandidaten of vertegenwoordigers van enige lijst.

 
§3. De aanplakkingsruimte op de gemeentelijke verkiezingsborden wordt als
volgt verdeeld :
- 90 % voor de op dit moment in ten minste twee van de bij de verkiezingen van
26 mei 2019 betrokken vergaderingen vertegenwoordigde politieke partijen. Van
deze 90 % wordt 80 % in gelijke delen verdeeld onder de partijen van de
Franstalige taalgroep en 20 % in gelijke delen onder de partijen van de
Nederlandstalige taalgroep.
- 10 % wordt in gelijke delen verdeeld onder de op dit moment niet in ten minste
twee van de bij de verkiezingen van 26 mei 2019 betrokken vergaderingen
vertegenwoordigde politieke partijen. Van deze 10 % wordt 80 % in gelijke
delen verdeeld onder de partijen van de Franstalige taalgroep en 20 % in gelijke
delen onder de partijen van de Nederlandstalige taalgroep.

 
§4. De voorzitters van de Ukkelse afdelingen van de politieke partijen die
kandidaten hebben voor de verkiezingen van 26 mei 2019 en die hun affiches
willen laten aanplakken op de gemeentelijke verkiezingsborden, duiden een
behoorlijk gemachtigde vertegenwoordiger aan om deze affiches af te geven bij
het secretariaat van de Werken en om er de aanplakkingsmodaliteiten te
verduidelijken.
Wanneer hij de eerste keer affiches komt afgeven, toont deze vertegenwoordiger
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een bewijs van zijn volmacht van de partij(en) die de lijst waarvan hij de
gemachtigde is erkent/erkennen.
 
De afgifte gebeurt vanaf de vijfenzestigste dag voorafgaand aan de verkiezingen.
 
De aangeduide vertegenwoordiger kan eventueel de gewenste schikking
meedelen.
 
Deze schikking moet overeenkomen met de toegekende ruimte. De affiches
moeten overeenkomen met de wetten en verordeningen die in deze materie van
kracht zijn.
 
Overeenkomstig het onder § 2 vermelde beginsel worden deze affiches
uitsluitend door hiertoe aangeduid gemeentepersoneel aangebracht op de
gemeenteborden. Er wordt een middel geplaatst om te voorkomen dat de affiches
overgeplakt worden.
 
De vertegenwoordigers van de lijsten kunnen vragen dat opnieuw wordt
aangeplakt voor zover deze vraag behoorlijk gerechtvaardigd is.
 
De vertegenwoordiger van elke lijst dient het secretariaat van de Werken te
verwittigen van eventuele schade aan zijn affiches en dient vervangende affiches
te bezorgen. De nieuwe affiches worden zo snel mogelijk aangeplakt, rekening
houdend met de organisatie van de dienst.
 
§5. Worden niet aangeplakt: alle affiches met een inhoud die een inbreuk vormt
op de wet van 30 juli 1981, zoals gewijzigd, tot bestraffing van bepaalde door
racisme of xenofobie ingegeven daden of op de wet van 23 maart 1995, zoals
gewijzigd, tot bestraffing van het ontkennen, minimaliseren, rechtvaardigen of
goedkeuren van de genocide die tijdens de tweede wereldoorlog door het Duitse
nationaal-socialistische regime is gepleegd.

 
Artikel 4 - Straffen.
 

1. Elke overtreding op de bepalingen van de onderhavige ordonnantie wordt
bestraft met een administratieve boete van maximaal € 350.

Bovendien worden documenten die in strijd met de bepalingen van deze
ordonnantie zijn aangebracht ambtshalve verwijderd door het gemachtigde
gemeentepersoneel of door de politie en dit op kosten, en op risico van de
overtreders en, bij ontstentenis, op kosten van de verantwoordelijke uitgevers.

 

2. De verkiezingsborden of de in deze ordonnantie bedoelde voorzieningen
worden gelijkgesteld met stadsmeubilair.

In dat opzicht wordt de vrijwillige vernietiging of beschadiging ervan, in het
bijzonder door de affiches te overplakken of door opschriften toe te voegen,
bestraft volgens de betreffende bepalingen in het algemeen politiereglement.

 
Artikel 5 - Afkondiging-Verspreiding.
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Behalve de aankondigings- en publicatiemiddelen op de website van de gemeente
Ukkel zoals voorzien in artikel 112 van de Nieuwe Gemeentewet wordt een exemplaar
van deze ordonnantie verstuurd naar de voorzitter van elke Ukkelse afdeling van de
politieke partijen die kandidaten afvaardigen voor de verkiezingen van 26 mei 2019.
 
Artikel 6 - Inwerkingtreding.
 
Deze ordonnantie treedt in werking op de eerste dag waarop ze wordt afgekondigd
door aanplakking.

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 35 positieve stemmen, 2 onthoudingen.
Onthoudingen : Marc Cools, Véronique Lederman-Bucquet.

1 annexe / 1 bijlage
Arrêté ministériel affichage électorale.pdf

 

 

Mandats à conférer dans les A.S.B.L. communales.

Le Conseil,
Attendu que suite à l'installation du nouveau Conseil communal, il y a lieu de
renouveler le mandat des administrateurs au sein des A.S.B.L. communales et dont la
candidature est proposée par le Conseil communal;
Marque son accord sur la répartition des mandats d'administrateur au sein des A.S.B.L.
locales ainsi que sur la désignation des intéressés,
Et décide de les proposer aux assemblées générales de ces A.S.B.L.
 
1. Piscine Longchamp
Mme Marion Van Offelen, M. Alexandre Somma, Mme Gilda Monteiro, MM. Nima
Hairy, Yves Vandersteen, Michel Bruylant (M.R.)
MM. Xavier Potier, Cédric Bordet, Mme Marianne Van Uytven, MM. Maxime Pétré,
Yannick Franchimont (ECOLO-GROEN)
M. Etienne Coppieters (CDH)
Mmes Gisèle Abboud, Shadi Farkhojasteh (DéFI)
Mme Carmen Gloria Diaz Zamora (P.S.)
M. André Kalonda (Uccle en Avant).
 
2. Association Culturelle et Artistique
Mmes Vinciane Morel de Westgaver, Béatrice Fraiteur, Marianne Gustot, MM. Fabian
Willermain, Laurent Van Der Elst, Mme Vanessa Issi (M.R.)
M. Olivier Arendt, Mme Andromaque Zens, MM. Lorenzo Carola, Stéphane Ledune
(ECOLO-GROEN)
Mme Isabelle Vienne (CDH)
Mmes Carine Seront, Odile Margaux (DéFI)
Mme Jacqueline Herremans (P.S.)
Mme Carine Langbord (Uccle en Avant)
 
3. Val d'Uccle
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M. Jérôme Toussaint, Mme Sofia Attaei, MM. Michel Bruylant, Christophe Berthelot,
Christophe Roelandt, Patrick Ma (M.R.)
M. Maxime Pétré, Mme Béatrice Charlier, MM. Eric Decroix, Frédéric Tits, Jérôme
Thomas (ECOLO-GROEN)
M. Alidor Massamba (CDH)
MM. Emmanuel De Bock, Sacha Dumoulin (DéFI)
M. Yassine Assal (P.S.)
Mme Karine Vilain (Uccle en Avant)
 
4. Service Ucclois de la Jeunesse
Mme Aurélie Czekalski, MM. Alexandre Somma, Fabian Willermain, Mmes Andrea
Grebori, Emeline Roobroek, M. Onur Sar (M.R.)
MM. Yannick Franchimont, Claude Bastin, Mme Françoise Donnay, MM. Jonathan
Avau, Mathias Junqué (ECOLO-GROEN)
M. Thomas Hermans (CDH)
M. Francisco Gonçalves, Mme Anne-Sophie Stichelbaut (DéFI)
M. Nizar Oamart (P.S.)
M. Olivier Hamende (Uccle en Avant)
 
5. Service Ucclois du 3ème Age
Mmes Sabine Moens de Fernig, Marion Van Offelen, Vanessa Issi, Nevin Duysak,
Andrea Grebori, M. Cesar Neirinckx (M.R.)
Mmes Yvette Lahaut, Dominique Van Nerom, MM. Jean-Pierre Collin, Florian
Koursoumba (ECOLO-GROEN)
Mme Francine Ruelle Dispa (CDH)
M. Jacques Spelkens, Mme Joëlle Bonfiglio (DéFI)
M. Henri Smeyers (P.S.)
Mme Cathy Mavinga (Uccle en Avant)
 
6. La Ferme Rose
Mmes Vanessa Issi, Gilda Monteiro, Sophie Bascour, Andrea Grebori, M. Julien
Groutars, Mme Aurélie Czekalski (M.R.)
M. Pierrot Desmet, Mme Dominique Van Nerom, MM. Jean-Marie Pierlot, Jonathan
Avau (ECOLO-GROEN)
Mme Anne-Sylvie Maroy (CDH)
MM. David Vandenbosch, Jean-Claude Praet (DéFI)
M. Dirk Dobbelaere (P.S.)
Mme Safia Housni (Uccle en Avant)
 
7. Promotion des Parcs Publics et des Espaces Verts Publics
M. Boris Dilliès, Mme Marion Van Offelen, M. Fabian Willermain, Mme Sophie
Bascour, MM. Igor Baworowski, Michel Destombes (M.R.)
Mme Laurence Vandeputte, M. Eric Decroix, Mme Ingrid Parmentier, M. Martin
Spanoghe (ECOLO-GROEN)
Mme Chantale Cuvelier, M. Olivier Meire (DéFI)
M. Sébastien Dannau (Uccle en Avant)
M. Pierre De Busschere (P.S.)
 
8. Animation-Prévention socio-culturelle
Mme Valentine Delwart, M. Stefan Cornelis, Mme Andrea Grebori, M. Julien Groutars
(M.R.)
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Mmes Aleksandra Kokaj, Marianne Van Uytven, M. Yoann Veny (ECOLO-GROEN)
Mme Karima El Arrasi (CDH)
M. Mohamed Boudraa, Mme Pascale Denaigre (DéFI)
M. Quentin Mages (P.S.)
Mme Catherine Cools (Uccle en Avant)
 
9. ALE d'Uccle
Mme Gilda Monteio, MM. Christophe Roelandt, Michel Destombes (M.R.)
MM. Yoann Veny, Pierre Gardinal (ECOLO-GROEN)
M. François de Harven (DéFI)
 
10. Le Parascolaire d'Uccle
M. Boris Dilliès, Mme Valentine Delwart (M.R.)
MM. Frédéric Tits, Björn Becker (ECOLO-GROEN)
Mme Ahlam Lakhloufi (Uccle en Avant)
M. Moussa Diallo Elhadj (CDH)
Mme Yaël Haumont (DéFI)
Mme Isabelle Sirtaine (P.S.)

Le Conseil approuve le point.
37 votants : 37 votes positifs.

Toe te kennen mandaten in de gemeentelijke V.Z.W.'s.

De Raad,
Aangezien na de installatie van de nieuwe Gemeenteraad, de mandaten van de
bestuurders in de gemeentelijke V.Z.W.'s, waarvan de kandidaturen worden
voorgesteld door de Gemeenteraad, dienen vernieuwd te worden;
Verklaart zich akkoord met de verdeling van de mandaten van bestuurder in de lokale
V.Z.W.'s, alsook met de aanduiding van de belanghebbenden,
En besluit ze voor te stellen aan de algemene vergaderingen van deze V.Z.W.'s :
 
1. Zwembad Longchamp
Mevr. Marion Van Offelen, de h. Alexandre Somma, Mevr. Gilda Monteiro, de hh.
Nima Hairy, Yves Vandersteen, Michel Bruylant (M.R.)
De hh. Xavier Potier, Cédric Bordet, Mevr. Marianne Van Uytven, de hh. Maxime
Pétré, Yannick Franchimont (ECOLO-GROEN)
De h. Etienne Coppieters (CDH)
Mevr. Gisèle Abboud, Shadi Farkhojasteh (DéFI)
Mevr. Carmen Gloria Diaz Zamora (P.S.)
De h. André Kalonda (Uccle en Avant).
 
2. Association Culturelle et Artistique
Mevr. Vinciane Morel de Westgaver, Béatrice Fraiteur, Marianne Gustot, de hh. Fabian
Willermain, Laurent Van Der Elst, Mevr. Vanessa Issi (M.R.)
De h. Olivier Arendt, Mevr. Andromaque Zens, de hh. Lorenzo Carola, Stéphane
Ledune (ECOLO-GROEN)
Mevr. Isabelle Vienne (CDH)
Mevr. Carine Seront, Odile Margaux (DéFI)
Mevr. Jacqueline Herremans (P.S.)
Mevr. Carine Langbord (Uccle en Avant)
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3. Val d'Uccle
De h. Jérôme Toussaint, Mevr. Sofia Attaei, de hh. Michel Bruylant, Christophe
Berthelot, Christophe Roelandt, Patrick Ma (M.R.)
De h. Maxime Pétré, Mevr. Béatrice Charlier, de hh. Eric Decroix, Frédéric Tits, Jérôme
Thomas (ECOLO-GROEN)
De h. Alidor Massamba (CDH)
De hh. Emmanuel De Bock, Sacha Dumoulin (DéFI)
De h. Yassine Assal (P.S.)
Mevr. Karine Vilain (Uccle en Avant)
 
4. Ukkelse Dienst voor de Jeugd
Mevr. Aurélie Czekalski, de hh. Alexandre Somma, Fabian Willermain, Mevr. Andrea
Grebori, Emeline Roobroek, de h. Onur Sar (M.R.)
De hh. Yannick Franchimont, Claude Bastin, Mevr. Françoise Donnay, de hh. Jonathan
Avau, Mathias Junqué (ECOLO-GROEN)
De h. Thomas Hermans (CDH)
De h. Francisco Gonçalves, Mevr. Anne-Sophie Stichelbaut (DéFI)
De h. Nizar Oamart (P.S.)
De h. Olivier Hamende (Uccle en Avant)
 
5. Ukkelse Dienst voor de Derde Leeftijd
Mevr. Sabine Moens de Fernig, Marion Van Offelen, Vanessa Issi, Nevin Duysak,
Andrea Grebori, de h. Cesar Neirinckx (M.R.)
Mevr. Yvette Lahaut, Dominique Van Nerom, de hh. Jean-Pierre Collin, Florian
Koursoumba (ECOLO-GROEN)
Mevr. Francine Ruelle Dispa (CDH)
De h. Jacques Spelkens, Mevr. Joëlle Bonfiglio (DéFI)
De h. Henri Smeyers (P.S.)
Mevr. Cathy Mavinga (Uccle en Avant)
 
6. La Ferme Rose
Mevr. Vanessa Issi, Gilda Monteiro, Sophie Bascour, Andrea Grebori, de h. Julien
Groutars, Mevr. Aurélie Czekalski (M.R.)
De h. Pierrot Desmet, Mevr. Dominique Van Nerom, de hh. Jean-Marie Pierlot,
Jonathan Avau (ECOLO-GROEN)
Mevr. Anne-Sylvie Maroy (CDH)
De hh. David Vandenbosch, Jean-Claude Praet (DéFI)
De h. Dirk Dobbelaere (P.S.)
Mevr. Safia Housni (Uccle en Avant)
 
7. Ter bevordering van Openbare parken en openbare groene ruimten
De h. Boris Dilliès, Mevr. Marion Van Offelen, de h. Fabian Willermain, Mevr. Sophie
Bascour, de hh. Igor Baworowski, Michel Destombes (M.R.)
Mevr. Laurence Vandeputte, de h. Eric Decroix, Mevr. Ingrid Parmentier, de h. Martin
Spanoghe (ECOLO-GROEN)
Mevr. Chantale Cuvelier, de h. Olivier Meire (DéFI)
De h. Sébastien Dannau (Uccle en Avant)
De h. Pierre De Busschere (P.S.)
 
8. Animatie Socio-culturele Preventie
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Mevr. Valentine Delwart, de h. Stefan Cornelis, Mevr. Andrea Grebori, de h. Julien
Groutars (M.R.)
Mevr. Aleksandra Kokaj, Marianne Van Uytven, de h. Yoann Veny (ECOLO-GROEN)
Mevr. Karima El Arrasi (CDH)
De h. Mohamed Boudraa, Mme Pascale Denaigre (DéFI)
De h. Quentin Mages (P.S.)
Mevr. Catherine Cools (Uccle en Avant)
 
9. P.W.A. van Ukkel
Mevr. Gilda Monteio, de hh. Christophe Roelandt, Michel Destombes (M.R.)
De hh. Yoann Veny, Pierre Gardinal (ECOLO-GROEN)
De h. François de Harven (DéFI)
 
10. Bijschoolse activiteiten van Ukkel
De h. Boris Dilliès, Mme Valentine Delwart (M.R.)
De hh. Frédéric Tits, Björn Becker (ECOLO-GROEN)
Mevr. Ahlam Lakhloufi (Uccle en Avant)
De h. Moussa Diallo Elhadj (CDH)
Mevr. Yaël Haumont (DéFI)
Mevr. Isabelle Sirtaine (P.S.)

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.

1 annexe / 1 bijlage
Répartition proportionnelle 2018 Pacte culturel.xls

 

 

Mandats à conférer dans les intercommunales et organismes divers.

Le Conseil,
Décide de proposer les candidatures suivantes dans de différentes Intercommunales :
 
Sibelga/Interfin :
M. Thibaud Wyngaard, échevin et Mme Aurélie Czekalski, conseiller communal, aux
postes d'administrateur;
M. Jérôme Toussaint et M. Blaise Godefroid, conseillers communaux, comme délégué
et délégué adjoint aux assemblées générales;
 
S.C.R.L. Brulabo :
M. Jérôme Toussaint, conseiller communal, délégué aux assemblées générales
(candidat administrateur);
 
Société coopérative intercommunale de crémation :
M. Jérôme Toussaint, conseiller communal, délégué aux assemblées générales;
 
Brulocalis :
M. Jonathan Biermann, échevin, délégué aux assemblées générales;
Mme Perrine Ledan, échevine, candidate administrateur;
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(Dexia) Holding en liquidation :
Mme Valentine Delwart, échevin, déléguée aux assemblées générales;
 
Ecole Régionale et Intercommunale de Police (E.R.I.P.) :
M. Boris Dilliès, Bourgmestre, administrateur (de droit);
M. Serge Minet, conseiller communal, délégué aux assemblées générales;
 
Intercommunale d'Inhumation (cimetière multiconfessionnel) :
M. Jérôme Toussaint, conseiller communal, délégué aux assemblées générales;
Mme Laurence Vandeputte, conseillère communale, administrateur;
 
Citydev :
M. Pierre Desmet, conseiller communal, délégué aux assemblées générales;
Mme Sophie François, conseiller communal, deuxième délégué aux assemblées
générales.

Le Conseil approuve le point.
37 votants : 37 votes positifs.

Toe te kennen mandaten in de intercommunales en diverse organismen.

De Raad,
Beslist de volgende kandidaturen in te dienen voor de verschillende Intercommunales :
 
Sibelga/Interfin :
De h. Wyngaard, schepen en Mevr. Aurélie Czekalski, gemeenteraadslid, voor de
posten van bestuurder;
De h. Jérôme Toussaint en de h. Blaise Godefroid, gemeenteraadsleden, voor de posten
van afgevaardigde en adjunct-afgevaardigde bij de algemene vergaderingen;
 
S.C.R.L. Brulabo :
De h. Jérôme Toussaint, gemeenteraadslid, afgevaardigde bij de algemene
vergaderingen (kandidaat bestuurder);
 
Société coopérative intercommunale de crémation :
De h. Jérôme Toussaint, gemeenteraadslid, afgevaardigde bij de algemene
vergaderingen;
 
Brulocalis :
De h. Jonathan Biermann, schepen, afgevaardigde bij de algemene vergaderingen;
Mevr. Perrine Ledan, schepen, kandidaat bestuurder;
 
(Dexia) Holding in vereffening :
Mevr. Valentine Delwart, schepen, afgevaardigde bij de algemene vergaderingen;
 
Ecole Régionale et Intercommunale de Police (E.R.I.P.)
De h. Boris Dilliès, Burgemeester, bestuurder (van rechtswege);
De h. Serge Minet, gemeenteraadslid, afgevaardigde bij de algemene vergaderingen;
 
Intercommunale voor Teraardebestelling (multiconfessionele begraafplaats)
De h. Jérôme Toussaint, afgevaardigde bij de algemene vergaderingen;
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Mevr. Laurence Vandeputte, administrateur;
 
Citydev
De h. Pierre Desmet, gemeenteraadslid, afgevaardigde bij de algemene vergaderingen;
Mevr. Sophie François, gemeenteraadslid, tweede afgevaardigde bij de algemene
vergaderingen.

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.

 

 

 

DÉPARTEMENT ESPACE PUBLIC - DEPARTEMENT OPENBARE RUIMTE

Mobilité - Mobiliteit
 

Police de la circulation routière.- Règlement général complémentaire.- Voiries
communales.- Abrogations et nouvelles dispositions.

Le Conseil,  
Vu l’article 117 de la nouvelle loi communale;
Vu l’article 3 de l’Ordonnance du 3 avril 2014 relative aux règlements
complémentaires sur la circulation routière et sur la pose et le coût de la signalisation
routière ;
Vu l’article 60 et suivants de l’Arrêté royal du 1er décembre 1975 portant règlement
général sur la police de la circulation routière et de l'usage de la voie publique ;
Vu l’Arrêté ministériel du 11 octobre 1976 fixant les dimensions minimales et les
conditions particulières de placement de la signalisation routière ;
Considérant la circulaire ministérielle du 14 novembre 1977 relative aux règlements
complémentaires et au placement de la signalisation routière ;
Considérant que certains articles doivent être abrogés, demandent une rectification ou
une nouvelle disposition;
Abrogations :
Article 14.- Le stationnement est interdit sur les voies ou tronçons de voies suivantes :
14.148.- Rue Général Lotz, à hauteur du n° 37;
Article 17.II.- Le stationnement est réservé aux endroits suivants, sur une distance de
6m sauf spécifié autrement:
17.II.1- à certaines catégories de véhicules :
17.II.1.d- Handicapés.
17.II.1.d.353.- Avenue Coghen, 158;
Nouvelles dispositions :
Article 13.J.- Des zones d'évitement, ayant une longueur qui se situe entre 1 m et 3 m,
sauf spécifié autrement, sont établies aux endroits suivants :
13.J.680.- Rue Général Lotz, à hauteur du n° 37;
Article 14.- Le stationnement est interdit sur les voies ou tronçons de voies suivantes :
14.342.- Avenue Wolvendael, n° 44, du mardi au vendredi, de 9h00 à 17h00, sur 12
m;
14.343.- Rue Edith Cavell, n° 170, du lundi au vendredi, de 7h00 à 17h00 et le samedi,
de 8h00 à 13h00, sur 9 m;
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Article 17.II.- Le stationnement est réservé aux endroits suivants, sur une distance de
6m sauf spécifié autrement:
17.II.1- à certaines catégories de véhicules :
17.II.1.d- Handicapés.
17.II.1.d.404.- Avenue du Prince de Ligne, 143;
17.II.1.d.405.- Avenue Jean et Pierre Carsoel, 113, sur 5 m;
17.II.1.d.406.- Rue Général Mac Arthur, 32;
17.II.1.d.407.- Rue Général Lotz, n° 37, sur 12 m;
Article 19.- Le stationnement est interdit aux endroits suivants :
19.188.- Place Jean Vander Elst, devant la Maison Communale, sur 30 m,
Décide d’approuver les mesures susmentionnées.

Le Conseil approuve le point.
37 votants : 37 votes positifs.

Politie op het wegverkeer algemeen bijkomend reglement.- Gemeentewegen.-
intrekkingen en nieuwe bepalingen.

De Raad,
Gelet op artikel 117 van de nieuwe gemeentewet;
Gelet op artikel 3 van de ordonnantie van 3 april 2014 betreffende de aanvullende
reglementen op het wegverkeer en de plaatsing en bekostiging van de verkeerstekens;
Gelet op artikel 60 en volgende van het koninklijk besluit van 1 december 1975
houdende algemeen reglement op de politie van het wegverkeer en van het gebruik van
de openbare weg;
Gelet op het ministerieel besluit van 11 oktober 1976 houdende de
minimumafmetingen en de bijzondere plaatsingsvoorwaarden van de verkeerstekens;
Overwegende de ministeriële omzendbrief van 14 november 1977 betreffende de
aanvullende reglementen en de plaatsing van de verkeerstekens;
Overwegende dat bepaalde artikels ingetrokken moeten worden, een rechtzetting of een
nieuwe bepaling vragen;
Intrekkingen :
Artikel 14.- Het parkeren is verboden op de volgende wegen of weggedeeltes :
14.148.- Generaal Lotzstraat, ter hoogte van nr. 37;
Artikel 17.II.- Het parkeren is voorbehouden op de volgende plaatsen, over een afstand
van 6 meter behalve anders gespecificeerd :
17.II.1- aan bepaalde voertuigen :
17.II.1.d- Gehandicapten.
17.II.1.d.353.- Coghenlaan 158;
Nieuwe bepalingen:
Artikel 13.J.- Op de volgende plaatsen worden verdrijvingsvlakken aangelegd met een
lengte van 1 tot 3 meter, behalve anders gespecificeerd :
13.J.680.- Generaal Lotzstraat, ter hoogte van nr.  37;
Artikel 14.- Het parkeren is verboden op de volgende wegen of weggedeeltes :
14.342.- Wolvendaellaan 44, van dinsdag tot vrijdag van 9.00 tot 17.00 uur, over
12 meter;
14.343.- Edith Cavellstraat 170, van maandag tot vrijdag van 7.00 tot 17.00 uur en
zaterdag van 8.00 tot 13.00 uur, over 9 meter;
Artikel 17.II.- Het parkeren is voorbehouden op de volgende plaatsen, over een afstand
van 6 meter behalve anders gespecificeerd :
17.II.1- aan bepaalde voertuigen :
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17.II.1.d- Gehandicapten.
17.II.1.d.404.- Prins de Lignelaan 143;
17.II.1.d.405.- Jean en Pierre Carsoellaan 113, over 5 meter;
17.II.1.d.406.- Generaal Mac Arthurstraat 32;
17.II.1.d.407.- Generaal Lotzstraat 37, over 12 meter;
Artikel 19.- Het parkeren is verboden op de volgende plaatsen :
19.188.- Jean Vander Elstplein, voor het gemeentehuis, over 30 meter,
Beslist de bovenvermelde maatregelen goed te keuren.

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.

1 annexe / 1 bijlage
2019 02 28_Cc_Annexes.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES CULTURELLES ET RÉCRÉATIVES - DEPARTEMENT
CULTURELE EN RECREATIEVE ZAKEN

Sports - Sport
 

A.S.B.L. Piscine Longchamp.- Approbation du budget 2019.

Le Conseil,
Considérant que l'A.S.B.L Piscine Longchamp soumet à la Commune, conformément à
la convention passée entre l'administration communale et cette association, le budget de
l'exercice 2019;
Que le document ci-annexé a été approuvé à l'unanimité par l'Assemblée Générale
réunie le 29 janvier 2019,
Décide d'approuver le budget de l'exercice 2019 de l'A.S.B.L Piscine Longchamp.

Le Conseil approuve le point.
37 votants : 37 votes positifs.

V.Z.W. Zwembad Longchamp.- Goedkeuring van de begroting voor het dienstjaar
2019.

De Raad,
Overwegende dat de V.Z.W. Zwembad Lonchamp, conform de overeenkomst tussen
het gemeentebestuur en deze vereniging, de begroting van het dienstjaar 2019 voorlegt
aan de Gemeente;
Dat het bijgevoegde document unaniem goedgekeurd werd door de Algemene
Vergadering op 29 januari 2019,
Verleent zijn goedkeuring van de begroting 2019 van de V.Z.W. Zwembad
Longchamp.

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.
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1 annexe / 1 bijlage
BUDGET 2019.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT AMÉNAGEMENT DU TERRITOIRE ET POLITIQUE FONCIÈRE -
DEPARTEMENT RUIMTELIJKE ORDENING EN GRONDBELEID

Logement - Huisvesting
 

Logement.- Mise en conformité du contrat de bail type.

Le Conseil,
Vu l’ordonnance du Gouvernement de Région de Bruxelles Capitale du 27 juillet 2017
visant la régionalisation du bail d’habitation entrée en vigueur le 1er janvier 2018;
Vu l’arrêté d’exécution du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale du
31 mai 2018 instaurant une annexe explicative en application de l’article 218, §5 du
Code bruxellois du Logement, parue au Moniteur belge le 8 juin 2018;
Vu le contrat de bail type adopté par l’Assemblée du 27 avril 2017;
Considérant qu’il y a lieu de modifier le contrat de bail type pour les logements de la
Régie foncière afin de respecter les différents prescrits de l’arrêté du 27 juillet 2017 et
de l’arrêté du 31 mai 2018;
Attendu que le Service juridique a marqué son accord sur le texte revu,
Décide d'approuver le nouveau contrat de bail type pour les
logements communaux affectés à la résidence principale du locataire.

Le Conseil approuve le point.
37 votants : 37 votes positifs.

Huisvesting.- Aanpassing van het modelhuurovereenkomst.

De Raad,
Gelet op de ordonnantie van de Brusselse Hoofdstedelijk Regering van 27 juli 2017
houdende de regionalisering van de woninghuurovereenkomst, van kracht sinds
1 januari 2018;
Gelet op het uitvoeringsbesluit van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering van 31 mei
2018 tot invoering van een verklarende bijlage in toepassing van artikel 218, §5 van de
Brusselse Huisvestingscode, verschenen in het Belgisch Staatsblad op 8 juni 2018;
Gelet op de modelhuurovereenkomst, goedgekeurd door de vergadering van 27 april
2017;
Overwegende dat de modelhuurovereenkomst voor de woningen van de Grondregie
aangepast moet worden om te voldoen aan de verscheidene voorschriften van het
besluit van 27 juli 2017 en het besluit van 31 mei 2018;
Aangezien de Juridische dienst zijn goedkeuring heeft verleend aan de herziene tekst,
Beslist zijn goedkeuring te verlenen aan de nieuwe modelhuurovereenkomst voor de
gemeentelijke woningen die bestemd zijn als hoofdverblijf van de huurder.

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.
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2 annexes / 2 bijlagen
Ordonnance visant la régionalisation du bail d'habitation.pdf, CONTRAT DE BAIL
mise en conformité nouvelles loi sur le bail .pdf

 

 

 

Régie foncière - Grondregie
 

Régie foncière.- Approbation du budget 2019.

Le Conseil,
Vu que le Collège soumet au vote du Conseil communal les prévisions budgétaires de
la Régie foncière;
Vu que la nouvelle présentation du budget imposée par l'Arrêté du Gouvernement de la
Région de Bruxelles-Capitale du 6.11.2003 se subdivise en budget d’exploitation et en
budget patrimonial;
Vu le budget de la Régie foncière pour l'exercice 2019;
Vu les articles 93, 117 et 261 à 263 de la nouvelle loi communale organisant les Régies
communales;
Vu les articles 1 à 13 de l'Arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale
du 6.11.2003 relatifs aux budgets des Régie communales ;
Sur proposition du Collège échevinal,
Décide :
- d'adopter le budget de la Régie foncière pour l'exercice 2019;
- de rendre non limitatives les allocations des chapitres des dépenses d'exploitation et
de gestion ordinaire de la Régie;
- de soumettre la présente résolution et ses annexes aux formalités de publication et à
l'approbation des autorités de tutelle.

Le Conseil approuve le point.
37 votants : 37 votes positifs.

Grondregie.- Goedkeuring van de begroting 2019.

De Raad,
Aangezien het College de begrotingsvoorzieningen van de Grondregie voor het
dienstjaar 2019 aan de stemming van de Gemeenteraad onderwerpt;
Aangezien het nieuwe voorstellen van de begroting opgelegd door het besluit van de
Brusselse Hoofdstedelijke Regering van 6 november 2003 wordt onderverdeeld in
exploitatiebegroting en patrimoniale begroting;
Gelet op de begroting van de Grondregie voor het dienstjaar 2019;
Gelet op artikels 93, 117 en 261 tot 263 van de nieuwe Gemeentewet houden
organisatie van de Gemeentebedrijven;
Gelet op artikels 1 tot 13 van het besluit van de Brusselse Hoofdstedelijke
Gewestregering van 6.11.2003 met betrekking tot de begrotingen van de
Gemeentebedrijven;
Op voorstel van het Schepencollege;
Besluit:
de begroting van de Grondregie voor het dienstjaar 2019 te aanvaarden;
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een onbeperkt karakter te geven aan de posten van de hoofdstukken van de
exploitatieuitgaven en van gewoon beheer van de Regie;
de huidige beslissing en haar bijlagen aan de formaliteiten van bekendmaking en
goedkeuring van de voogdijoverheid te onderwerpen.

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
Budget-exercice 2019.pdf, Projet de budget 2019 Fr.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES ÉDUCATIVES - DEPARTEMENT EDUCATIEVE ZAKEN

Egalité - Gelijkheid
 

Adhésion à la Charte européenne pour l’Egalité des Femmes et des Hommes dans la
Vie locale.

Le Conseil,
Attendu que le Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale encourage une
politique active en matière d’égalité femme-homme,  de lutte contre les stéréotypes de
genre, de race, de handicap, de lutte contre les violences entre partenaires et
intrafamiliales;
Attendu que l’Echevinat de l’Egalité des Chances et des Genres a pour objectifs la lutte
contre les discriminations quels que soient le genre, le sexe, l’âge, la situation sociale,
le niveau d’éducation, l’état de santé,  l’ethnie, la religion, l’orientation sexuelle, la
culture ou la préférence philosophique;
Attendu qu’il est stipulé dans la Déclaration de Politique Générale que  le genre sera
intégré dansl’action de la commune et que celle-ci pratiquera en ce but le
gendermainstreaming et le   genderbudgetting;
Attendu qu’une Charte européenne pour l’Egalité des Femmes et des Hommes dans la
Vie locale a été rédigée en ce sens;
Sur proposition du Collège,
Décide d’adhérer à la Charte européenne de l’Egalité des Femmes et des Hommes dans
la Vie locale.

Le Conseil approuve le point.
37 votants : 37 votes positifs.

Aansluiting bij het Europees charter voor gelijkheid van vrouwen en mannen op
lokaal vlak.

De Raad,
Aangezien de Brusselse hoofdstedelijke regering een actief beleid aanmoedigt rond de
gelijkheid van vrouwen en mannen, de strijd tegen stereotypes omtrent gender, ras en
handicap en de strijd tegen intrafamiliaal en partnergeweld;
Aangezien de dienst Gelijkekansenbeleid en Gendergelijkheid discriminatie bestrijdt op

22/65
Conseil communal - 28.02.2019 - Registre public
Gemeenteraad - 28.02.2019 - Openbaar register



28.02.2019/A/0011

het vlak van gender, geslacht, leeftijd, sociale toestand, opleidingsniveau,
gezondheidstoestand, afkomst, religie, seksuele geaardheid, cultuur of filosofische
voorkeur;
Aangezien de algemene beleidsverklaring aangeeft dat gender geïntegreerd zal worden
in het beleid en de gemeente hiervoor gebruik zal maken van gendermainstreaming en 
genderbudgetting;
Aangezien er een Europees charter voor gelijkheid van vrouwen en mannen op lokaal
vlak werd opgesteld;
Op voorstel van het college,
Beslist zich aan te sluiten bij het Europees charter voor gelijkheid van vrouwen en
mannen op lokaal vlak.

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
charte_egalite_nl.pdf, Charte-égalité-FR.pdf

 

 

 

Education - Onderwijs
 

Enseignement communal.- Département des Affaires éducatives.- Plan de pilotage.-
Convention d'accompagnement - CECP.

Le Conseil,
Attendu que l'article 67 du décret "Missions" du 24 juillet 1997 tel qu'amendé par le
décret "pilotage" voté le 12 septembre 2018 par le Parlement de la Communauté
française prévoit que le dispositif d'accompagnement et de suivi proposé par le CECP
dans le cadre du nouveau dispositif de pilotage doit faire l'objet d'une contractualisation
entre chaque pouvoir organisateur et la fédération de pouvoirs organisateurs à laquelle
il est affilié - le CECP dans le cas présent;
Que la contractualisation relève des compétences du Conseil communal;
Que 6 écoles communales sont entrées dans la deuxième phase de mise en oeuvre des
plans de pilotage, à savoir :
- l'école fondamentale de SAINT-JOB ;
- l'école fondamentale du LONGCHAMP ;
- l'école fondamentale de MESSIDOR;
- l'école primaire des EGLANTIERS - Grande Section; 
- l'école fondamentale des EGLANTIERS - Petite Section;
- l'école fondamentale de VERREWINKEL;
Que les projets de convention sont annexés à la présente délibération,
Approuve les projets de convention d'accompagnement et de suivi dans le cadre du
dispositif de pilotage des 6 écoles communales retenues dans la deuxième phase des
plans de pilotage pour les écoles de SAINT JOB, du LONGCHAMP, de MESSIDOR,
des EGLANTIERS - Grande Section, des EGLANTIERS - Petite Section et de
VERREWINKEL avec le CECP.

Le Conseil approuve le point.
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37 votants : 37 votes positifs.

Gemeenteonderwijs.- Departement Educatieve Zaken.- Pilootplan.-
Begeleidingsovereenkomst - CECP.

De Raad,
Aangezien artikel 67 van het decreet "Missions" van 24 juli 1997 zoals geamendeerd
door het decreet "pilotage", goedgekeurd op 12 september 2018 door het parlement
van de Franse Gemeenschap, voorziet dat de begeleiding en opvolging, voorgesteld
door CECP in het kader van een nieuw pilootproject, het onderwerp moeten uitmaken
van een overeenkomst tussen elke organiserende overheid en de federatie van
organiserende overheden waartoe het is aangesloten - CECP in het onderhavige geval;
Aangezien de afsluiting van overeenkomsten een bevoegdheid van de gemeenteraad is;
Aangezien 6 gemeentescholen zijn gestart met de tweede fase van de uitvoering van de
pilootplannen, meer bepaald:
- basisschool SAINT JOB;
- basisschool LONGCHAMP;
- basisschool MESSIDOR;
- basisschool EGLANTIERS - Grote sectie;
- basisschool EGLANTIERS - Kleine sectie;
- basisschool VERREWINKEL;
Aangezien de ontwerpen van overeenkomsten toegevoegd werden aan de onderhavige
beraadslaging;
 
Verleent zijn goedkeuring aan de ontwerpen van overeenkomsten inzake begeleiding
en opvolging in het kader van het pilootproject van 6 gemeentescholen in de tweede
fase van de pilootplannen voor de scholen SAINT JOB, LONGCHAMP, MESSIDOR,
EGLANTIERS - Grote sectie, EGLANTIERS - Kleine sectie  en VERREWINKEL met
CECP.

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.

6 annexes / 6 bijlagen
19-02 - Convention EGLANTIERS PS.pdf, 19-02 - Convention VERREWINKEL.pdf, 19-
02 - Convention SAINT JOB.pdf, 19-02 - Convention EGLANTIERS GS.pdf, 19-02 -
Convention MESSIDOR.pdf, 19-02 - Convention LONGCHAMP.pdf

 

 

Enseignement communal.- Composition de la délégation du Pouvoir organisateur.-
Commission Paritaire Locale.

Le Conseil,
Attendu que l'article 1.1 du règlement de la Commission Paritaire Locale (COPALOC)
établit que la délégation du pouvoir organisateur est composée de six membres effectifs
et de six membres suppléants;
Attendu qu'en séance du 22 janvier 2019, le Collège a arrêté la composition de la
délégation de 5 membres effectifs et 1 membre suppléant représentant le pouvoir
organisateur au sein de cette commission, à savoir Mme Carine GOL-LESCOT,
Echevin, Mme Dominique ALBERT, Chef de division, M. Philippe WARGNIES,
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Inspecteur pédagogique, M. Philippe REGNAULT, Coordinateur scolaire et M. Pierre
DESMET, Conseiller communal comme membres effectifs et Mme Valentine
DELWART, Echevin, comme membre suppléant;
Que le Collège prie le Conseil communal de désigner 1 membre effectif  et 5 membres
suppléants représentant l'autorité,
Décide de désigner :
- comme membre effectif :
- comme membres suppléants :

Le Conseil approuve le point.
37 votants : 37 votes positifs.

Gemeentelijk onderwijs.- Samenstelling van de delegatie van de Inrichtende macht.-
Lokale Paritaire Commissie.

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.

 

 

 

DÉPARTEMENT ESPACE PUBLIC - DEPARTEMENT OPENBARE RUIMTE

Propreté publique - Openbare reinheid
 

Règlement-redevance pour prestations de services techniques fournis par le
personnel.- Modification.

Le Conseil,
Attendu que le règlement-redevance pour prestations de services techniques fournis par
le personnel prévoyait des montants applicables jusqu'en 2018;
Attendu qu'il y a lieu de modifier le règlement-redevance en prévoyant des montants à
partir de 2019 jusqu'en 2024;
Considérant qu'il y a  lieu de prévoir un tarif spécifique à facturer aux associations de
commerçants pour le nettoyage effectué par le service de la propreté après les
brocantes; 
Considérant que les quelques modifications proposées sont d'ordre technique,
Décide d'arrêter le règlement-redevance pour prestations de services techniques fournis
par le personnel.

Le Conseil approuve le point.
37 votants : 37 votes positifs.

Vergoedingsreglement voor technische prestaties van het personeel.- Wijziging.

De Raad,
Aangezien het vergoedingsreglement voor door het personeel uitgevoerde technische
diensten bedragen voorziet die van toepassing zijn tot in 2018; aangezien het
vergoedingsreglement  gewijzigd moet worden door de bedragen vanaf 2019 tot 2024
te voorzien; Overwegende dat er een bijzonder tarief voorzien moet worden te
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factureren  aan de handelsverenigingen voor de reiniging, uitgevoerd door de dienst
Reinheid na de brocantes; overwegende dat er nog enkele wijzigingen van technische
aard voorgesteld worden,
Beslist het vergoedingsreglement voor door het personeel uitgevoerde technische
diensten goed te keuren.

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.

5 annexes / 5 bijlagen
2019.02+Règlement-
redevance+pour+prestations+de+services+techniques+effectuées+par+le+personnel+
(version+finale).pdf, 2019.02 Règlement-redevance pour prestations de services
techniques effectuées par le personnel (version finale).docx, 2019.02+Règlement-
redevance+pour+prestations+de+services+techniques+effectuées+par+le+personnel+
(version+finale)+(Nederlands).docx, 2019.02+Règlement-
redevance+pour+prestations+de+services+techniques+effectuées+par+le+personnel+
(version+finale)+(Nederlands).pdf, 2019.02 Règlement-redevance pour prestations de
services techniques effectuées par le personnel (version finale) (Nederlands).docx

 

 

 

DÉPARTEMENT FINANCES - DEPARTEMENT FINANCIËN

Cultes - Erediensten
 

Fabriques d’église catholiques et protestantes.- Budgets 2019.- Avis.

Le conseil,
Vu le décret du 30 décembre 1809 concernant les fabriques d’église;
Vu l’ordonnance de la Région de Bruxelles – Capitale du 19 février 2004 portant
modification dudit décret;
Vu les articles 1 et 18 de la loi du 4 mars 1870 sur le temporel des cultes;
Vu l’article 255 § 9 de la nouvelle loi communale;
Attendu que les budgets 2019 présentés par les fabriques d’églises suivantes se
clôturent comme suit :

Budget en équilibre sans aucune intervention communale :
Sainte-Anne ; Carloo Saint-Job; Saint-Paul ; Notre Dame de la Consolation ;
Saint-Marc ; Notre Dame du Saint-Rosaire ; Saint-Curé d'Ars ; Eglise Anglicane
Unifiée ;

Budget en équilibre grâce à une intervention communale ordinaire : Précieux-
Sang ; Saint-Joseph ; Sacré-Cœur  ; The International Protestant Church of
Brussels ; Saint-Pie X ; Saint-Augustin ;

Attendu qu’il y a lieu de modifier le budget 2019 de la fabrique d’église Saint-Paul
comme suit : l’excédent présumé de l’exercice courant à l’article 20 des recettes
extraordinaires est de 32.596,62 euros au lieu de 0 euro. Le total des recettes passe à

•

•
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42.046,62 euros. Pour maintenir l’équilibre budgétaire, il y a lieu de modifier l’article
49 des dépenses ordinaires (fonds de réserve) qui passe de 4.380 euros à 36.976,62
euros. Le total des dépenses s’élève à 42.046,62 euros ;
 
Attendu qu’il y a lieu de modifier le budget 2019 de la fabrique d’église Précieux-Sang
comme suit : en tenant compte du résultat du compte 2017 modifié par l’autorité de
tutelle, l’excédent présumé de l’exercice courant à l’article 20 des recettes
extraordinaires est de 28.928,72 euros au lieu de 27.187,44 euros. L’église devant
fermer en juin 2019, les dépenses relatives à la célébration du culte passent de 2.120
euros à 840 euros avec l’accord du trésorier. La dépense reprise à l’article 61a est
ramenée à 0 euro. Pour maintenir l’équilibre budgétaire, il y a lieu de baisser le
supplément de la commune prévu à l’article 17 de 12.955 euros à 0 euro et ajouter le
montant de 17.127,44 euros à l’article 49 des dépenses ordinaires (fonds de réserve) ;
 
Attendu qu’il y a lieu de modifier le budget 2019 de la fabrique d’église de Notre Dame
de la Consolation comme suit : l’excédent présumé de l’exercice courant à l’article 20
des recettes extraordinaires est de 5.290,54 euros au lieu de 14.073,53 euros. Le total
des recettes passe de 111.134,78 euros à 102.351,79 euros. Pour maintenir l’équilibre
budgétaire, il y a lieu de diminuer le fond de réserve à l’article 49 des dépenses de
82.794,78 euros à 74.011,79 euros.
 
Attendu qu’il y a lieu de modifier le budget 2019 de la fabrique d’église de Saint-
Joseph comme suit : l’excédent présumé de l’exercice courant à l’article 20 des recettes
extraordinaires est de 8.913,29 euros au lieu de 6.659,79 euros. Pour maintenir
l’équilibre budgétaire, il y a lieu de baisser le supplément de la commune prévu à
l’article 17 des recettes de 4.065,21 euros à 1.811,71 euros ;
 
Attendu qu’il y a lieu de modifier le budget 2019 de la fabrique d’église Notre Dame
du Saint-Rosaire comme suit : l’excédent présumé de l’exercice courant à l’article 20
des recettes extraordinaires est de 33.059,93 euros au lieu de 10.000 euros. Il y a lieu
de ramener le montant du reliquat du compte de l’année inscrit à l’article 19 des
recettes extraordinaires de 87.521,94 euros à 0 euro et d’inscrire un montant de
34.359,93 euros au lieu de 27.800 euros à l’article 49 des dépenses ordinaires (fonds
de réserve) ;
 
Attendu qu’il y a lieu de modifier le budget 2019 de l’International Protestant Church
of Brussel comme suit : le déficit présumé de l’exercice courant à l’article 52 des
dépenses extraordinaires est de 13.739,89 euros au lieu de 14.255,46 euros. Le total
des dépenses passe de 70.890,46 euros à 70.374,89 euros. Pour maintenir l’équilibre
budgétaire, il y a lieu de diminuer l’intervention communale reprise à l’article 17 des
recettes ordinaires dont le montant passe de 45.890,46 euros à 45.374,89 euros. Nous
émettons des réserves concernant la dépense ordinaire reprise à l’article 45F (coût de
changement des pasteurs);
 
Attendu qu’il y a lieu de modifier le budget 2019 de la fabrique d’église Saint Pie X
comme suit : en tenant compte du résultat du compte 2017 modifié par l’autorité de
tutelle, l’excédent présumé de l’exercice courant à l’article 20 des recettes
extraordinaires passe de 11.040,54 euros à 10.997,09 euros. Pour maintenir l’équilibre
budgétaire, il y a lieu de modifier l’article 35 des dépenses ordinaires qui passe de
7.000 euros à 6.956,59 euros ;
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Attendu qu’il y a lieu de modifier le budget 2019 de la fabrique d’église Saint-Curé
d’Ars comme suit : le déficit présumé de l’exercice courant à l’article 52 des dépenses
extraordinaires passe de 0 euro à 231,24 euros. Le montant de 22,34 euros repris à
l’article 19 ne devant pas être comptabilisé dans le budget, ce poste passe à 0 euro.
Pour maintenir l’équilibre budgétaire, il y a lieu d’inscrire la somme de 253,58 euros à
l’article 17 du budget de la fabrique ;
 
Décide d’émettre :
- un avis favorable à l’approbation du budget 2019 des fabriques d’église : Sainte-
Anne ; Carloo Saint-Job; Saint-Marc ; l’Eglise Anglicane Unifiée;
- un avis défavorable à l’approbation du budget 2019 des fabriques d’église : Saint-
Paul ; Précieux-Sang ; Notre Dame de la Consolation ; Saint-Joseph ; Notre Dame du
Saint-Rosaire ; Sacré-Cœur ; The International Protestant Church of Brussels ; Saint-Pie
X ; Saint-Augustin ; Saint-Curé d'Ars.

Le Conseil approuve le point.
37 votants : 37 votes positifs.

Katholieke en protestantse kerkfabrieken.- Begrotingen voor 2019.- Advies.

De raad,
Gelet op het decreet van 30 december 1809 op de kerkfabrieken;
Gelet op de ordonnantie van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest van 19 februari 2004
tot wijziging van het voornoemde decreet;
Gelet op artikels 1 en 18 van de wet van 4 maart 1870 op het tijdelijke der erediensten;
Gelet op artikel 255, §9 van de Nieuwe Gemeentewet;
 
Aangezien de begroting voor 2019 voorgesteld door de volgende kerkfabrieken als
volgt afgesloten wordt:
- Begroting in evenwicht zonder enige gemeentelijke tussenkomst:Sint-Anna; Carloo
Sint-Job; Sint-Paulus; Onze-Lieve-Vrouw van Troost; Sint�Marcus; Onze-Lieve-Vrouw
van de Heilige Rozenkrans; Heilige Pastoor van Ars; Verenigde Anglicaanse Kerk;
- Begroting in evenwicht dankzij een gewone gemeentelijke tussenkomst: Kostbaar
Bloed; Sint-Jozef; Heilig Hart; The International Protestant Church of Brussels; Sint-
Pius X; Sint-Augustinus;
 
Aangezien de begroting voor 2019 van de kerkfabriek Sint-Paulus als volgt gewijzigd
moet worden: het vermeende overschot van het lopende dienstjaar onder artikel 20 van
de buitengewone inkomsten bedraagt 32.596,62 euro in plaats van 0 euro. De totale
inkomsten komen zo op 42.046,62 euro. Om het begrotingsevenwicht te bewaren,
moet artikel 49 van de gewone uitgaven (reservefonds) gewijzigd worden van
4.380 euro naar 36.976,62 euro. De totale uitgaven belopen 42.046,62 euro;
 
Aangezien de begroting voor 2019 van de kerkfabriek Kostbaar Bloed als volgt
gewijzigd moet worden: rekening houdend met het resultaat van de rekeningen van
2017, gewijzigd door de toezichthoudende overheid, bedraagt het vermeende
overschot van het lopende dienstjaar onder artikel 20 van de buitengewone inkomsten
28.928,72 euro in plaats van 27.187,44 euro. Aangezien de kerk in juni 2019 gesloten
moet worden, bedragen de uitgaven voor de viering van de eredienst 840 euro in plaats
van 2.120 euro, met toestemming van de schatbewaarder. De uitgave onder artikel 61a
wordt teruggebracht tot 0 euro. Om het begrotingsevenwicht te bewaren, moet de
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bijbetaling van de gemeente, voorzien in artikel 17, verlaagd worden van 12.955 euro
naar 0 euro en moet het bedrag van 17.127,44 euro toegevoegd worden aan artikel 49
van de gewone uitgaven (reservefonds);

 
Aangezien de begroting voor 2019 van de kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw van Troost
als volgt gewijzigd moet worden: het vermeende overschot van het lopende dienstjaar
onder artikel 20 van de buitengewone inkomsten bedraagt 5.290,54 euro in plaats van
14.073,53 euro. De totale inkomsten komen zo op 102.351,79 euro in plaats van
111.134,78 euro. Om het begrotingsevenwicht te bewaren, moet het reservefonds
onder artikel 49 van de uitgaven verlaagd worden van 82.794,78 euro naar
74.011,79 euro.
 
Aangezien de begroting voor 2019 van de kerkfabriek Sint-Jozef als volgt gewijzigd
moet worden: het vermeende overschot van het lopende dienstjaar onder artikel 20 van
de buitengewone inkomsten bedraagt 8.913,29 euro in plaats van 6.659,79 euro. Om
het begrotingsevenwicht te bewaren, moet de bijbetaling van de gemeente, voorzien in
artikel 17 van de inkomsten, verlaagd worden van 4.065,21 euro naar 1.811,71 euro;
 
Aangezien de begroting voor 2019 van de kerkfabriek Onze-Lieve-Vrouw van de
Heilige Rozenkrans als volgt gewijzigd moet worden: het vermeende overschot van het
lopende dienstjaar onder artikel 20 van de buitengewone inkomsten bedraagt
33.059,93 euro in plaats van 10.000 euro. Het bedrag van het overschot van de
rekening van het jaar ingeschreven onder artikel 19 van de buitengewone inkomsten
moet teruggebracht worden van 87.521,94 euro tot 0 euro en er moet een bedrag van
34.359,93 euro in plaats van 27.800 euro geboekt worden onder artikel 49 van de
gewone uitgaven (reservefonds);
 
Aangezien de begroting voor 2019 van The International Protestant Church of Brussels
als volgt gewijzigd moet worden: het vermeende tekort van het lopende dienstjaar
onder artikel 52 van de buitengewone uitgaven bedraagt 13.739,89 euro in plaats van
14.255,46 euro. De totale uitgaven komen op 70.374,89 euro in plaats van
70.890,46 euro. Om het begrotingsevenwicht te bewaren, moet de gemeentelijke
tussenkomst onder artikel 17 van de gewone inkomsten verlaagd worden van
45.890,46 euro naar 45.374,89 euro. We maken bezwaar tegen de gewone uitgave
onder artikel 45F (kost van de wijziging van de predikanten);
 
Aangezien de begroting voor 2019 van de kerkfabriek Sint-Pius X als volgt gewijzigd
moet worden: rekening houdend met het resultaat van de rekeningen van 2017,
gewijzigd door de toezichthoudende overheid, bedraagt het vermeende overschot van
het lopende dienstjaar onder artikel 20 van de buitengewone inkomsten 10.997,09 euro
in plaats van 11.040,54 euro. Om het begrotingsevenwicht te bewaren, moet artikel 35
van de gewone uitgaven gewijzigd worden van 7.000 euro naar 6.956,59 euro;
 
Aangezien de begroting voor 2019 van de kerkfabriek Heilige Pastoor van Ars als
volgt gewijzigd moet worden: het vermeende tekort van het lopende dienstjaar onder
artikel 52 van de buitengewone uitgaven bedraagt 231,24 euro in plaats van 0 euro.
Aangezien het bedrag van 22,34 euro onder artikel 19 niet in de begroting opgenomen
moet worden, komt deze post op 0 euro. Om het begrotingsevenwicht te bewaren, moet
het bedrag van 253,58 euro geboekt worden onder artikel 17 van de begroting van de
fabriek;
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Beslist:
- Gunstig advies te verlenen voor de goedkeuring van de begroting 2019 van de
kerkfabrieken: Sint-Anna; Carloo Sint-Job; Sint-Marcus; de Verenigde Anglicaanse
Kerk;
- Ongunstig advies te verlenen voor de goedkeuring van de begroting 2019 van de
kerkfabrieken: Sint-Paulus; Kostbaar Bloed; Onze-Lieve-Vrouw van Troost; Sint-Jozef;
Onze-Lieve-Vrouw van de Heilige Rozenkrans; Heilig Hart; The International
Protestant Church of Brussels; Sint-Pius X; Sint-Augustinus; Heilige Pastoor van Ars.

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
Budgets 2019 - tableau modifié BOS.pdf, Budgets 2019 - tableau récapitulatif BOS.pdf

 

 

L'urgence a été demandée et acceptée à l’unanimité.- Fabrique d'église de
l’International Protestant Church of Brussels.- Budget 2017.

Le Conseil,
Vu le décret du 30 décembre 1809 concernant les fabriques d’église;
Vu l’ordonnance de la Région de Bruxelles-Capitale du 19 février 2004 portant
modification dudit décret;
Vu les articles 1 et 18 de la loi du 4 mars 1870 sur le temporel des cultes;
Vu l’article 255, § 9 de la nouvelle loi communale;
Attendu que le budget 2017 présenté par la fabrique d’église de l’International
Protestant Church of Brussels est en équilibre grâce à une intervention communale
initiale de 5761,32 €;
Attendu qu’en date du 25 avril 2018, l’Autorité de tutelle a réformé le budget 2017 de
la fabrique d’église de l’International Protestant Church of Brussels;
Attendu que suite à la décision de l’Autorité de tutelle, le budget 2017 de la fabrique
d’église de l’International Protestant Church of Brussels, présente un budget en
équilibre grâce à une intervention communale de 19.375,50 €;
Considérant que le pourcentage de l’intervention pour la commune d’Uccle est de
58,61 %,
Décide de prendre acte de la modification apportée par l’Autorité de tutelle au budget
2017 de la fabrique d’église de l’International Protestant Church of Brussels et de fixer
le subside de la Commune d’Uccle à la somme de 11.355,98 €.

Le Conseil approuve le point.
37 votants : 37 votes positifs.

De dringendheid wordt gevraagd en unaniem aangenomen.- Kerkfabriek van de
International Protestant Church of Brussels.- Begroting 2017.

De Raad,
Gelet op het decreet van 30 december 1809 op de kerkfabrieken;
Gelet op de ordonnantie van 19 februari 2004 van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest
tot wijziging van het voormelde decreet;
Gelet op artikels 1 en 18 van de wet van 4 maart 1870 op het tijdelijke der erediensten;
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Gelet op artikel 255 § 9 van de nieuwe gemeentewet;
Aangezien de begroting 2017 van de kerkfabriek van de International Protestant
Church of Brussels in evenwicht was dankzij een gemeentelijke tussenkomst van €
5761,32;
Aangezien de toezichthoudende overheid de begroting 2017 van de kerkfabriek van de
International Protestant Church of Brussels op 25 april 2018 heeft aangepast;
Aangezien de begroting 2017 van de kerkfabriek van de International Protestant
Church of Brussels ingevolge de beslissing van de toezichthoudende overheid in
evenwicht is dankzij een gemeentelijke tussenkomst van € 19.375,50;
Overwegende dat het percentage van de financiele bijdrage van de gemeente Van
Ukkel is 58,61 %,
Beslist akte te nemen van de wijziging door de toezichthoudende overheid van de
begroting 2017 van de kerkfabriek van de International Protestant Church of Brussels
en de subsidie van de gemeente Ukkel vast te leggen op € 11.355,98.

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.

1 annexe / 1 bijlage
IPCMODIFICATIONTUTELLEBUDGET2017.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES ÉDUCATIVES - DEPARTEMENT EDUCATIEVE ZAKEN

Personnes porteuses handicap - Personen met een handicap
 

Renouvellement du Conseil Consultatif Communal de la Personne Porteuse de
Handicap et approbation du nouveau règlement.

Le Conseil,
Attendu qu’un Conseil Consultatif Communal de la Personne Porteuse de Handicap a
été créé par le Conseil Communal en séance du 27 juin 2013;
Qu’une modification d’appellation est souhaitée, intitulant le nouveau conseil : Conseil
Consultatif Communal de la Personne en Situation de Handicap (CCCPSH);
Que les modifications au règlement reprises en annexe sont proposées;
Attendu que le règlement prévoit qu’il y a lieu de renouveler le CCCPPH lors de la
constitution d’un nouveau Conseil communal;
Qu’un appel aux candidatures a été inséré dans le Wolvendael des mois d’octobre 2018
et janvier 2019 et sur le site internet communal;
Que les candidatures des personnes reprises en annexe ont été déposées conformément
à l'article 2 du règlement du CCCPPH;
Qu’il convient dès lors que le Conseil examine les candidatures;
Que les membres du Conseil sont nommés par le Conseil communal sur proposition du
Collège des Bourgmestre et Echevins;
Sur proposition du Collège,
Décide de marquer son accord sur :
- la modification de nom, à savoir le Conseil Communal Consultatif de la Personne en
Situation de Handicap;
- les modifications apportées au règlement;

31/65
Conseil communal - 28.02.2019 - Registre public
Gemeenteraad - 28.02.2019 - Openbaar register



28.02.2019/A/0017

- la composition du Conseil Consultatif Communal de la Personne en Situation de
Handicap.

Le Conseil approuve le point.
37 votants : 37 votes positifs.

Vernieuwing van de gemeentelijke adviesraad voor personen met een handicap en
goedkeuring van het nieuwe reglement.

De Raad,
Aangezien de Gemeenteraad in zitting van 27 juni 2013 een gemeentelijke adviesraad
voor personen met een handicap heeft opgericht;
Aangezien de Franstalige benaming van deze raad aangepast zal worden van "Conseil
Consultatif Communal de la Personne Porteuse de Handicap" naar "Conseil Consultatif
Communal de la Personne en Situation de Handicap";
Aangezien er wijzigingen inzake het reglement worden voorgesteld in de bijlage;
Aangezien het reglement voorziet dat deze raad vernieuwd moet worden bij de
samenstelling van een nieuwe gemeenteraad;
Aangezien er een oproep tot kandidaturen werd gepubliceerd in de Wolvendael van
oktober 2018 en januari 2019 en op de gemeentelijke website;
Aangezien de kandidaturen van de personen in de bijlage ingediend werden
overeenkomstig artikel 2 van het reglement van de adviesraad;
Aangezien de gemeenteraad de kandidaturen moet onderzoeken;
Aangezien de leden van de raad benoemd worden door de gemeenteraad op voordracht
van het college van burgemeester en schepenen;
Op voorstel van het College,
Beslist zijn goedkeuring te verlenen aan :
- de aanpassing van de Franstalige benaming van de adviesraad, meer bepaald "Conseil
Communal Consultatif de la Personne en Situation de Handicap";
- de wijzigingen van het reglement;
- de samenstelling van de gemeentelijke adviesraad voor personen met een handicap.

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.

3 annexes / 3 bijlagen
REGLEMENT VAN DE GEMEENTELIJKE ADVIESRAAD VOOR PERSONEN MET EEN
HANDICAP.docx, candidatures 2019 CONSEIL CONSULTATIF COMMUNAL DE LA
PERSONNE F et NL.docx, REGLEMENT DU CONSEIL CCCPSH.docx

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES CULTURELLES ET RÉCRÉATIVES - DEPARTEMENT
CULTURELE EN RECREATIEVE ZAKEN

Extrascolaire - Naschoolse
 

Accueil extrascolaire.- Constitution de la Commission communale d'Accueil.
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Le Conseil,
Considérant que, dans le cadre du décret du 3 juillet 2003 relatif à la coordination de
l’accueil des enfants durant leur temps libre et au soutien de l’accueil extrascolaire
(communément appelé « décret A.T.L. ») une nouvelle C.C.A. (Commission
Communale de l'Accueil) doit être constituée dans les 6 mois qui suivent les élections
communales;
Qu'outre le membre désigné par le Collège des Bourgmestre et Echevins pour assurer la
coordination de l'accueil durant leur temps libre et le soutien à l'accueil extrascolaire et
qui siège d'office, quatre membres et leur suppléant sont à désigner par les Conseillers
communaux,
Sur proposition des groupes représentés au Conseil communal,
Décide de désigner :
- M. Daniel Hublet, comme membre effectif avec Mme Céline Fremault, membre
suppléante;
- M. PIerre Desmet, comme membre effectif avec Mme Caroline Van Neste, membre
suppléante;
- Mme Chiraz El Fassi, comme membre effectif  avec Mme Testaert-Sarrazin, membre
suppléante;
- Mme Yaël Haumont, comme membre effectif avec Mme Lederman Bucquet, membre
suppléante.

Le Conseil approuve le point.
37 votants : 37 votes positifs.

Buitenschoolse opvang.- Samenstelling van de Gemeentelijke onthaalcommissie.

De Raad,
Aangezien er in het kader van het decreet van 3 juli 2003 betreffende de coördinatie
van de opvang van de kinderen tijdens hun vrije tijd en betreffende de ondersteuning
van de buitenschoolse opvang ("décret A.T.L.") binnen de 6 maanden na de
gemeenteverkiezingen een nieuwe gemeentelijke onthaalcommissie moet samengesteld
worden;
Dat buiten het lid aangeduid door het College van Burgemeester en schepenen om de
opvang van de kinderen tijdens hun vrije tijd en de ondersteuning van de
buitenschoolse opvang te coördineren en die van ambtswege zetelt, er door de
gemeenteraadsleden vier leden met opvolgers dienen aangeduid te worden;
Op voorstel van de groepen van de Gemeenteraad,
Beslist de volgende personen als werkend lid aan te duiden :
- de h. Daniel Hublet, met Mevr. Céline Fremault, als opvolgster;
- de h. PIerre Desmet, met Mevr. Caroline Vanneste, als opvolgster;
- Mevr. Chiraz El Fassi, met Mevr. Testaert-Sarrazin, als opvolgster;
- Mevr. Yaël Haumont, met Mevr. Lederman Bucquet, als opvolgster.

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.

 

 

 

DÉPARTEMENT RESSOURCES HUMAINES - DEPARTEMENT HUMAN RESSOURCES
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Personnel - Personeel
 

L'urgence a été demandée et acceptée à l’unanimité.- Personnel.- Mise en place du
télétravail occasionnel.

Le Conseil,
 
Considérant la modernisation opérée depuis quelques années au sein des services de
l’administration;
Considérant que le télétravail est une forme d’organisation du travail qui permet un
meilleur équilibre vie privée-vie professionnelle;
Considérant que le télétravail entraîne une réduction des déplacements domicile-lieu de
travail avec comme corollaire une diminution de l’empreinte carbone ;
Vu que l’administration doit désormais se profiler comme un employeur attractif afin de
conserver les expertises présentes en interne et d’attirer des profils spécifiques, que le
télétravail est largement répandu dans les autres administrations publiques;
Vu la prochaine centralisation des services au sein d’un même bâtiment;
Vu qu’il y a lieu de mettre en place le télétravail occasionnel dans un premier temps ;
que le budget est limité à l’achat d’ordinateurs portables ; qu’aucun autre frais ne sera
pris en charge par l’administration;
Vu le projet de règlement approuvé en Comité de direction;
Vu les remarques émises par le Comité particulier de Négociation du 21 février 2019;
Vu le protocole d’accord du 21 février 2019;
Sur proposition du Collège des Bourgmestre et Echevins;
Vu les articles 117 et 145 de la nouvelle loi communale;,
 
Décide d’approuver le règlement relatif au télétravail occasionnel et de charger :

Le service du personnel d’organiser administrativement sa mise en place

Et

Le service Nouvelles Technologies d’organiser la mise à disposition du
matériel informatique nécessaire.

Le Conseil approuve le point.
37 votants : 37 votes positifs.

De dringendheid wordt gevraagd en unaniem aangenomen.- Personeel.- Opstarten
van het occasioneel telewerk.

De raad,
Gelet op de modernisering binnen de gemeentediensten van de laatste jaren;
Overwegende dat telewerk een werkvorm is die een beter evenwicht kan bieden tussen
privé en werk;
Overwegende dat telewerk zorgt voor minder woon-werkverplaatsingen en dus
bijgevolg voor een lagere koolstofafdruk;
Overwegende dat het bestuur zich als een aantrekkelijke werkgever moet profileren om
interne expertise te behouden en specifieke profielen aan te trekken en telewerk vaak
toegepast wordt in de andere overheden;
Gelet op de komende centralisering van de diensten binnen hetzelfde gebouw;

• 

• 
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Overwegende dat er in eerste instantie sprake zal zijn van occasioneel telewerk; dat het
budget beperkt is tot de aankoop van draagbare computers; dat het bestuur geen andere
kosten ten laste zal nemen;
Overwegende dat het ontwerp van reglement werd goedgekeurd in het directiecomité;
Gelet op de opmerkingen van het bijzonder onderhandelingscomité van 21 februari
2019;
Gelet op het overeenkomstprotocol van 21 februari 2019;
Op voorstel van het college van burgemeester en schepenen;
Gelet op artikels 117 en 145 van de nieuwe gemeentewet;
 
Beslist zijn goedkeuring te verlenen aan het reglement inzake occasioneel telewerk en:

de Personeelsdienst te belasten met de administratieve regeling hiervoor;

En

De dienst Nieuwe Technologieën te belasten met de terbeschikkingstelling van
het nodige informaticamateriaal.

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
Règlement CBE_nl.pdf, Règlement CBE.pdf

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES GÉNÉRALES - DEPARTEMENT ALGEMENE ZAKEN

Service juridique - Juridische dienst
 

L'urgence a été demandée et acceptée à l’unanimité.- Affaire S.A. Viabuild.-
Responsabilité de l’entrepreneur.- Jugement rendu le 1er février 2019 par le
Tribunal de Première Instance de Bruxelles.

Le Conseil,
Considérant qu’en 2010, la Commune a conclu un marché public avec l’entreprise S.A.
Viabuild, en vue de réaliser des travaux d’amélioration de revêtement routier en
asphalte dont le coût final s’élevait à 677.934 €;
Que les travaux ont débuté en avril 2011 et ont pris fin en mai 2013;
Considérant que le procès-verbal de réception provisoire a été dressé le 5 févier 2015;
que la moitié du cautionnement a été libérée, le solde restant étant de 33.015 €;
Considérant qu’en mars 2015, des dégradations au niveau de l’asphalte de certaines
rues faisant l’objet du marché ont été constatées (avenue de la Gazelle, rue des
Myosotis, rue Egide Van Ophem et Place Guy d’Arrezo) ;
Considérant que les travaux envisagés en vue de réparer les dégâts au niveau des
voiries étaient estimés à 107.237,40 € TVAC;
Considérant qu’eu égard à l’importance du montant en jeu ainsi qu’à la complexité de
la procédure en la matière, le Collège des Bourgmestre et Echevins a décidé en séance
du 29 octobre 2015 de désigner Maître Marie Vastmans afin de conseiller la Commune

• 

• 
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sur les démarches à entreprendre dans ce dossier;
Qu’en séance du 19 janvier 2017, le Conseil communal a décidé d’introduire une
action judicaire à l’encontre de la S.A. Viabuild en vue de la contraindre à réaliser les
travaux requis;
Considérant qu’entre-temps, la Commune a été citée à comparaitre le 3 février 2017
devant le Tribunal de Première Instance de Bruxelles;
Que cette citation a été introduite par la société Viabuild et vise à faire condamner la
Commune, à titre principal, au paiement de la somme de 4.586,10 € à augmenter des
intérêts depuis le 20 juillet 2012; que cette somme correspond à la retenue effectuée sur
l’état d’avancement n° 3 de la société Viabuild afin de couvrir le coût des contrôles de
la granularité et de la teneur en liant de l'asphalte;
Considérant que Maître Vastmans a été également chargée de défendre les intérêts de la
Commune dans ce nouvel aspect du dossier;
Considérant que la demande de la Commune relative à l’exécution forcée du marché a
dès lors été introduite par demande reconventionnelle dans le cadre de l’action intentée
par la S.A. Viabuild; que le Conseil de la Commune a également sollicité la tenue d’une
expertise judiciaire avant dire droit;
Considérant que par un jugement rendu le 19 mai 2017, le Juge du Tribunal de
Première Instance a désigné Monsieur Paul De Groote en qualité d’expert judiciaire;
Qu’en séance du 14 décembre 2017, le Collège des Bourgmestre et Echevins a décidé
de refuser la proposition de transaction amiable proposée par l’expert qui consistait à ce
que la Commune prenne à sa charge le coût des contrôles de la granularité et de la
teneur en liant de l’asphalte;
Considérant qu’en date du 4 mai 2018, il a été constaté que l’état de l’asphalte rue
Egide Van Ophem s’était fortement dégradé et présentait un danger pour la sécurité
publique;
Considérant qu’à défaut de réaction de la S.A. Viabuild, le Collège des Bourgmestre et
Echevins a décidé en séance du 26 juillet 2018 de recourir aux mesures d’office
conformément à l’article 20, § 2 du Cahier général des charges des marchés publics de
travaux, de fournitures et de services et des concessions de travaux publics du 26
septembre 1996; que la mesure d’office du marché pour compte a été mise en oeuvre
afin de procéder aux réparations des dégâts constatés rue Egide Van Ophem;
Que ces travaux de réparation ont été effectués par la firme Eurovia pour un montant de
46.808,96 € TVAC;
Considérant que par un  jugement rendu en date du 1er février 2019,  le Tribunal de
Première Instance néerlandophone de Bruxelles a malheureusement suivi les
conclusions du rapport de l’expert De Groote;
Que la société Viabuild a tout d’abord été condamnée au paiement de la somme de 750
€ pour les dégradations constatées à la place d’Arezzo;
Que le tribunal a ensuite compensé cette somme avec le montant de 4.586,10 € retenu
par la Commune pour couvrir le coût des épreuves de l’asphalte faites par
Geomeasuring;
Qu’en effet, le tribunal a estimé que la commune devait supporter les frais engagés par
les démarches réalisées pour le contrôle du respect des conditions du marché sauf
clause contractuelle contraire;
Que la Commune est donc condamnée à payer la somme de 3.836,10 € à majorer des
intérêts « marchés publics » courant du 20 juillet 2012 jusqu’au moment effectif du
paiement;
Considérant qu’en ce qui concerne la prise en charge des épreuves de l’asphalte, le
tribunal a estimé que :
- le marché avait essentiellement le renouvellement de la couche d’usure pour objet;
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- le CSC ne prévoyait nulle part qu’il appartenait à l’adjudicataire d’indiquer les
endroits où la fondation devait être remplacée;
- il ne ressortait pas du dossier que Viabuild devait constater que les fondations dans les
trois rues qui font l’objet du litige devaient être renouvelées;
- des problèmes avec les fondations n’étaient pas toujours visibles lors du raclage de
l’asphalte;
 - c’est à l’administration d’examiner les fondations des rues qui feront l’objet du
marché et, le cas échéant, de faire des épreuves avant la passation du marché;
Considérant en ce qui concerne les autres rues auxquelles il est référé dans le procès-
verbal de refus de réception définitive, le tribunal estime que la Commune ne démontre
pas que les dégradations ont une autre cause que des fondations défectueuses, ce qui
semble être confirmé par les photos de ces rues; qu’ à la lumière de ce qui a été jugé,
une expertise complémentaire n’est plus utile;
Que le tribunal accorde donc la réception définitive à la date du 26 avril 2018 ce qui
impose à la commune de donner son accord quant à la libération du cautionnement;
Que la réserve émise par la société Viabuild de réclamer encore des frais pour le
maintien du cautionnement entre la date de la réception définitive et sa libération
effective le cas échéant est acceptée par le tribunal; que selon le Conseil de la
Commune, le Conseil de la société Viabuild ne réclamerait pas ces frais;
Qu’enfin, le tribunal condamne la Commune au paiement des dépens de l’instance;
Considérant que le Conseil de la Commune a analysé les chances de succès d’une
éventuelle procédure d’appel; 
Qu’il ressort de son analyse que même si l’argumentation factuelle de la Commune
reste défendable, la crainte a toujours été que l’ arrangement entre la Commune et les
entrepreneurs de travaux routiers comme Viabuild ne suit pas du cahier spécial des
charges dans ce dossier ni des autres pièces écrites (comme la correspondance, journal
des travaux, procès-verbaux, etc);
Que c’est pourquoi il estime que la chance d’obtenir gain de cause devant la juridiction
en appel est trop faible et ne justifie pas les frais engendrés par une telle procédure;
Qu’il conseille donc d’acquiescer au jugement rendu en première instance;
Considérant que par un courriel daté du 20 février 2019, le Conseil de la Commune a
mis en exergue le fait que le Conseil de la société Viabuild a refusé d’attendre la
décision du Conseil du mois de mars 2019 quant à un éventuel  acquiescement;
Que le Conseil de la société Viabuild a informé notre Conseil du fait qu’il allait faire
signifier le jugement si la Commune ne cantonnait pas le montant dû en vertu du
jugement intervenu au plus tard le 28 février 2019 ; que ce montant arrêté à la date du
15 mars 2019 est de  7.626,21 € (3.836,10 € à titre de somme principale, 2.022,73 € à
titre d’intérêts calculés jusqu’au 15 mars 2019 - date présumée des paiements, 1.440 €
à titre d’indemnité de procédure, 285,38 € à titre de frais de citation et 44 € à titre de
frais d’expédition);
Qu’il faut éviter que cette signification ait lieu car cela engendrerait des frais inutiles à
charge de la Commune;
Qu’il faut par ailleurs que la décision sur les suites à réserver à ce dossier intervienne
rapidement afin de limiter le calcul des intérêts;
Qu’il est dès lors opportun de déclarer l’urgence afin que le Conseil communal puisse
se prononcer lors de cette séance du 28 février 2019;
Décide, après avoir pris connaissance du jugement rendu en date du 1er février 2019
par le Tribunal de Première Instance de Bruxelles, d’acquiescer à cette décision
judiciaire.

Le Conseil approuve le point.

37/65
Conseil communal - 28.02.2019 - Registre public
Gemeenteraad - 28.02.2019 - Openbaar register



37 votants : 37 votes positifs.

De dringendheid wordt gevraagd en unaniem aangenomen.- Zaak N.V. Viabuild.-
Aansprakelijkheid van de aannemer.- Vonnis van 1 februari 2019 van de rechtbank
van eerste aanleg van Brussel.

De Raad,
Overwegende dat de gemeente in 2010 een overheidsopdracht heeft afgesloten met
N.V. VIABUILD voor de werken ter verbetering van de wegbekleding in asfalt
waarvan de uiteindelijke kostprijs € 677.934 bedroeg;
Overwegende dat deze werken zijn gestart in april 2011 en voltooid werden in mei
2013;
Overwegende dat het proces-verbaal van voorlopige oplevering opgesteld werd op 5
februari 2015; dat de helft van de borgtocht werd vrijgegeven en het saldo € 33.015
bedroeg;
Overwegende dat er in maart 2015 beschadigingen werden vastgesteld aan het asfalt
van bepaalde straten (Gazellelaan, Vergeet-mij-Nietjesstraat, Egide Van Ophemstraat en
Guido van Arezzoplein) die het onderwerp uitmaken van de opdracht;
Overwegende dat de herstellingswerken voor deze beschadigingen aan de wegen
geraamd werden op € 107.237,40 incl. btw;
Overwegende, gelet op de omvang van het bedrag en de complexiteit van de betrokken
procedure, dat het college van burgemeester en schepenen in zitting van 29 oktober
2015 heeft beslist meester Marie Vastmans aan te stellen om de gemeente te adviseren
over de te ondernemen stappen in dit dossier;
Overwegende dat de gemeenteraad in zitting van 19 januari 2017 beslist heeft een
juridische procedure op te starten tegen N.V. VIABUILD om de onderneming te
dwingen de vereiste werken uit te voeren;
Overwegende dat de gemeente intussen gedagvaard werd om op 3 februari 2017 te
verschijnen voor de rechtbank van eerste aanleg van Brussel;
Overwegende dat deze dagvaarding ingediend werd door onderneming VIABUILD om
de gemeente in hoofdzaak te laten veroordelen tot de betaling van het bedrag van €
4.586,10 te verhogen met interesten sinds 20 juli 2012; dat dit bedrag overeenkomt met
de inhouding op vorderingsstaat nr. 3 van onderneming Viabuild om de kosten te
dekken van de controles van de granulariteit en het bindmiddelgehalte van het asfalt;
Overwegende dat meester Vastmans aangesteld werd om de belangen van de gemeente
in dit dossier te verdedigen;
Overwegende dat het verzoek van de gemeente inzake de gedwongen uitvoering van
de opdracht aldus ingediend werd via een tegeneis in het kader van de procedure,
opgestart door N.V. VIABUILD; dat de adviseur van de gemeente eveneens een
juridische expertise heeft gevraagd alvorens recht te doen;
Overwegende dat de rechter van de rechtbank van eerste aanleg op 19 mei 2017 per
vonnis de heer Paul De Groote als gerechtelijke expert heeft aangesteld;
Overwegende dat het college van burgemeester en schepenen in zitting van 14
december 2017 beslist heeft de minnelijke schikking van de expert, namelijk dat de
gemeente de kosten van de controles van de granulariteit en het bindmiddelgehalte van
het asfalt ten laste neemt, te weigeren;
Overwegende dat er op 4 mei 2018 werd vastgesteld dat het asfalt in de Egide Van
Ophemstraat ernstig beschadigd was en een gevaar inhield voor de openbare
veiligheid;
Overwegende dat het college van burgemeester en schepenen, bij gebrek aan een
reactie van N.V. Viabuild, in zitting van 26 juli 2018 heeft beslist een beroep te doen
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op de ambtshalve maatregelen overeenkomstig artikel 20, § 2 van de algemene
uitvoeringsregels van de overheidsopdrachten voor aanneming van werken, leveringen
en diensten en de concessies voor openbare werken van 26 september 1996; dat de
ambtshalve maatregel voor rekening tot uitvoering werd gebracht om over te gaan tot
de herstelling van de vastgestelde schade in de Egide Van Ophemstraat;
Overwegende dat deze herstellingswerken uitgevoerd werden door onderneming
Eurovia voor een bedrag van € 46.808,96 incl. btw;
Overwegende dat de Nederlandstalige rechtbank van eerste aanleg van Brussel per
vonnis van 1 februari 2019 jammer genoeg de conclusies heeft gevolgd van het verslag
van expert De Groote;
Overwegende dat onderneming Viabuild allereerst werd veroordeeld tot de betaling van
het bedrag van € 750 voor de vastgestelde schade aan het Arezzoplein;
Overwegende dat de rechtbank vervolgens dit bedrag gecompenseerd heeft met het
bedrag van € 4.586,10 ingehouden door de gemeente voor de dekking van de kosten
van de proeven met het asfalt, uitgevoerd door Geomeasuring;
Overwegende dat de rechtbank van mening is dat de gemeente de kosten moet dragen
voor de controle van de naleving van de voorwaarden van de opdracht, behoudens
andersluidende contractuele bepaling;
Overwegende dat de gemeente aldus veroordeeld werd tot de betaling van het bedrag
van € 3.836,10 te verhogen met de intresten "overheidsopdrachten" vanaf 20 juli 2012
tot het effectieve ogenblik van de betaling;
Overwegende dat de rechtbank het volgende heeft verklaard inzake de tenlasteneming
van de proeven met het asfalt :
- de opdracht betrof de vernieuwing van de bovenlaag;
- het bestek voorzag nergens dat de opdrachtnemer de plaatsen moest aangeven waar
de fundering vervangen had moeten worden;
- uit het dossier blijkt niet dat Viabuild moest vaststellen dat de fundering in de drie
straten die het onderwerp uitmaken van het geschil vernieuwd had moet worden;
- de problemen met de fundering waren niet altijd zichtbaar bij de afschraping van het
asfalt;
 - het is aan het bestuur om de fundering van de straten die het onderwerp uitmaken
van het geschil te onderzoeken en desgevallend proeven uit te voeren vóór de plaatsing
van de opdracht;
Overwegende dat de rechtbank inzake de andere straten waarnaar verwezen wordt in
het proces-verbaal van weigering van definitieve oplevering van mening is dat de
gemeente niet aantoont dat de schade geen andere oorzaak heeft dan de gebrekkige
fundering, hetgeen bevestigd lijkt te worden door de foto's van deze straten; dat een
bijkomende expertise aldus niet nuttig is;
Overwegende dat de rechtbank aldus de definitieve oplevering heeft toegekend op 26
april 2018, hetgeen impliceert dat de gemeente zijn goedkeuring moet verlenen aan de
vrijgave van de borgtocht;
Overwegende dat het voorbehoud, geformuleerd door onderneming Viabuild om nog
de kosten voor het behoud van de borgtocht tussen de datum van de definitieve
oplevering en de effectieve vrijgave ervan desgevallend op te eisen, door de rechtbank
aanvaard werd; dat de adviseur van de gemeente aangeeft dat de adviseur van
onderneming Viabuild deze kosten niet zou opeisen;
Overwegende dat de rechtbank de gemeente veroordeelt tot de betaling van de
procedurekosten;
Overwegende dat de adviseur van de gemeente de slaagkansen van een eventuele
beroepsprocedure heeft geanalyseerd;
Overwegende dat deze analyse aangeeft dat, zelfs indien de feitelijke verhoging van de
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28.02.2019/A/0020

gemeente verdedigbaar blijkt, er altijd de vrees was dat de regeling tussen de gemeente
en de aannemers van wegwerkzaamheden zoals Viabuild het bestek in dit dossier noch
andere schriftelijke stukken (zoals briefwisseling, dagboek van de werken, processen-
verbaal, ...) niet volgt;
Overwegende dat dit de reden is waarom de slaagkansen in een beroepsprocedure te
laag zijn en de kosten voor een dergelijke procedure aldus niet gerechtvaardigd zijn;
Overwegende dat de adviseur aanraadt in te stemmen met het vonnis in eerste instantie;
Overwegende dat de adviseur van de gemeente per e-mail van 20 februari 2019 het feit
aanhaalt dat de adviseur van onderneming Viabuild weigerde te wachten op de
beslissing van de raad van maart 2019 inzake een eventuele instemming;
Overwegende dat de adviseur van onderneming onze adviseur geeft geïnformeerd over
het feit dat het vonnis betekend zou worden indien de gemeente Viabuild het bedrag
verschuldigd krachtens het vonnis uiterlijk op 28 februari 2019 niet zou kantonneren;
dat dit bedrag vastgelegd op 15 maart 2019 € 7.626,21 bedroeg (€ 3.836,10
hoofdbedrag, € 2.022,73 intresten berekend tot 15 maart 2019 - veronderstelde datum
van de betalingen, € 1.440 procedurevergoeding, € 285,38 dagvaardingskosten en € 44
verzendingskosten);
Overwegende dat deze betekening vermeden moet worden omdat dit extra kosten ten
laste van de gemeente zal genereren;
Overwegende dat de beslissing over de gevolgen die aan dit dossier gegeven moeten
worden snel moet komen om de intresten te beperken;
Overwegende dat er aldus een dringendheid is opdat de gemeenteraad zich zou
uitspreken in deze zitting van 28 februari 2019,
Beslist, na kennis te hebben genomen van het vonnis van 1 februari 2019 van de
rechtbank van eerste aanleg van Brussel, in te stemmen met deze juridische beslissing.

De Raad keurt het punt goed.
37 stemmers : 37 positieve stemmen.

4 annexes / 4 bijlagen
RE GEMEENTE UKKEL t VIABUILD nv (15001657MVAP) frais d'expédition 42€.msg,
RE GEMEENTE UKKEL t VIABUILD nv (15001657MVAP) calcul intérêts jusqu'au 15
03 2019.msg, Analyse de notre avocat quant au jugement rendu en 1ère instance et
aux chances de succès d'une procédure d'appel.msg, Jugement rendu le 01 02 2019
par le Tribunal de Première Instance de Bruxelles.PDF

 

Odile Margaux quitte la séance / verlaat de zitting. 
 

 

DÉPARTEMENT FINANCES - DEPARTEMENT FINANCIËN

Recette - Ontvangerij
 

Quatrième et cinquième douzièmes provisoires pour l'exercice budgétaire 2019.

Le Conseil,
Attendu qu’en date du 27 septembre 2018, le Conseil a demandé à la Tutelle
l’autorisation de disposer pour 2019 de crédits provisoires à concurrence de trois
douzièmes des allocations  portées au budget ordinaire de l’exercice précédent et
approuvées par l’autorité supérieure; 
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28.02.2019/A/0021

Attendu qu’à l’issue des élections communales du 14 octobre 2018, la composition du
Collège et du Conseil a été fort modifiée;
Attendu que les nouveaux partis entrés dans la coalition uccloise souhaitent participer
activement à l’élaboration du budget 2019 ;
Attendu que les discussions au sein du Collège ne se sont terminés qu'au début du mois
de février 2019;
Sur proposition du Collège Echevinal,
Décide de demander à l’autorité de tutelle l’autorisation de disposer pour 2019 deux
douzièmes provisoires supplémentaires (4 ieme et 5ième douzième) afin d’écarter tout
risque de blocage.

Le Conseil approuve le point.
36 votants : 36 votes positifs.

Vierde en vijfde voorlopige twaalfden voor het boekjaar 2019.

De Raad,
Aangezien de raad op 27 september 2018 aan de toezichthoudende overheid de
toestemming heeft gevraagd om voor 2019 te kunnen beschikken over drie voorlopige
twaalfden van de toelagen in de gewone begroting van het voorgaande dienstjaar,
goedgekeurd door de hogere overheid;
Aangezien de samenstelling van het college en de raad ingevolge de
gemeenteraadsverkiezingen van 14 oktober 2018 grondig werd gewijzigd;
Aangezien de nieuwe partijen in de Ukkelse coalitie actief wensen deel te nemen aan
de opmaak van de begroting 2019;
Aangezien de discussies binnen het college pas begin februari 2019 beëindigd werden;
Op voorstel van het Schepencollege,
Beslist aan de toezichthoudende overheid de toestemming te vragen om voor 2019 te
kunnen beschikken over twee bijkomende voorlopige twaalfden (4de en 5de
twaalfden) om elk risico op blokkering te voorkomen.

De Raad keurt het punt goed.
36 stemmers : 36 positieve stemmen.

 

Hans Marcel Joos Van de Cauter entre en séance / treedt in zitting. 
Yaël Ariane Nour Haumont quitte la séance / verlaat de zitting. 

 

Budget communal pour l'exercice budgétaire 2019.

Le Conseil,
 
Attendu que le projet du budget 2019 présente les résultats suivants :
 
POUR LE SERVICE ORDINAIRE
Résultat de l’exercice :   boni de 5.332.522,16 €
Résultat global           :    boni de 10.000.000 € (en tenant compte d’un prélèvement
de  5.435.845,66 € en faveur du Fonds de réserve extraordinaire et de 2.265.000 € en
faveur des provisions pour risques et charges).
 
POUR LE SERVICE EXTRAORDINAIRE
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Total des dépenses extraordinaires :                          27.214.544,58 €
Subsides à recevoir :                                                     7.333.646,72 €
Total des dépenses à charge de la commune :          19.880.897,86 €

 
 
Arrête le projet de budget 2019 tel que présenté, ci-dessus.

Le budget est à nouveau en équilibre et présente en recettes un montant de
155.754.195,54 € tandis que les dépenses s’élèvent à 150.421.673,38 €. Il en résulte
un boni de 5.332.522,16 €. Le boni cumulé, quant à lui, atteint 10.000.000 €. En
cohérence avec la déclaration de politique générale, ce premier budget de la
législature est un budget de transition et montre surtout une réelle maîtrise de la
charge de la dette qui reflète les investissements communaux notamment dans les
bâtiments, centres sportifs et crèches. “La population contribue largement par ses
efforts à nos recettes, nous veillons dès lors à lui offrir des services qualité tout en
maintenant une fiscalité raisonnable”, a souligné Boris Dilliès, Bourgmestre (MR).
Après avoir rappelé que l’élaboration de ce budget avait commencé sous l’ancienne
législature et au vu du fait de la présence de nouveaux Conseillers communaux,
Valentine Delwart, Échevin des Finances (MR), a tenu à expliquer d’où venaient les
recettes : la fiscalité (61 %), les revenus octroyés par l’autorité supérieure (29 %), les
dividendes des intercommunales (2.85 %) et diverses prestations (6,40%), et comment
s’établissaient les dépenses : les frais de personnel (54 %), les transferts tels que les
dotations vers le CPAS et la zone de police et des subsides accordés aux asbl (26 %),
les frais de fonctionnement (10 %) et le remboursement des emprunts (10 %). “Nous
devons être extrêmement vigilants par rapport à la fiscalité de notre Commune et faire
preuve d’un surcroît de transparence dans la manière dont on dépense l’argent des
Ucclois. Il est important de leur rendre des comptes et d’utiliser cet argent avec le plus
de rationalisation possible. La volonté de cette majorité est d’impulser des politiques
nouvelles et de répondre à des défis en matière de participation citoyenne notamment.
Ce budget, réaliste et ambitieux, est une ébauche de ce qui sera possible de mettre en
place à partir de 2020”. Valentine Delwart a également tenu à soulever que ce budget
préservait la cohésion sociale et la sécurité. “Avec des dotations de plus de 16 mio
pour le CPAS et de plus de 16 mio pour la police. Nous pouvons nous réjouir de vivre
dans une commune où nous avons une balance de solidarité qui est encore gérable”.
Si tous les groupes politiques ont remercié le Receveur communal et les services
communaux pour le travail remarquable réalisé, le budget a toutefois suscité quelques
interrogations et réactions.
Du côté de l’opposition, Marc Cools (Chef de groupe Uccle En Avant) a trouvé que ce
budget manquait d’ambition à beaucoup d’égards. “Une partie des recettes dues au
relèvement du précompte immobilier et à l’augmentation de la dotation du Fonds des
Communes devrait servir à créer une prime pour les propriétaires occupants pour
compenser l’augmentation du précompte immobilier. Je trouve, par ailleurs, le montant
de la nouvelle prime d’accompagnement social pour les faibles revenus extrêmement
limitée”. Après avoir précisé que la prime d’accompagnement n’était pas nouvelle et
qu’elle avait été votée sous l’ancienne législature, Valentine Delwart a indiqué qu’il
s’agissait en fait de la prime de compensation de la hausse du précompte immobilier.
"Il n’y a dans le cadre de ce budget aucune proposition de nouvelle prime. Le
précédent Collège avait effectivement décidé de consacrer un montant de 50.000 €
pour cette prime. Nous avons choisi de maintenir ce montant car dans les faits sur la
base du règlement de la prime tel qu’il avait été voté, nous dépensons à peine 5 % de
ce budget. C’est pourquoi nous allons vous proposer dans les prochaines semaines
d’augmenter les plafonds et de réfléchir à un autre modèle car ce montant permet une
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capacité d’action beaucoup plus large". Marc Cools a également relevé la faible
augmentation de la dotation du CPAS, le peu de projets prévus pour le réaménagement
des trottoirs et la rénovation urbaine ou encore une dette publique trop élevée. Pour
diminuer la dette, Hans Van de Cauter (Uccle En Avant) a soulevé la nécessité de
prendre des mesures plus drastiques qui dépassent les limites communales. Du côté du
PS, Bernard Hayette (Chef de groupe) considère ce budget comme étant pragmatique
et prudent et s’est dit inquiet sur plusieurs points : la hausse de la dette, le maintien du
précompte immobilier au même niveau, le manque d’ambition dans les investissements
informatiques susceptibles de répondre aux besoins directs des Ucclois, le choix du
Collège dans les affaires sociales et le budget limité pour les politiques
environnementales. “Nous espérions un nouveau souffle avec un budget tourné vers
l’avenir. Or ce budget s’inscrit dans la continuité et non pas dans une véritable
ambition synonyme de changements ou d’alternatives pour une commune plus juste”.
En réponse, Valentine Delwart a fait observer que des efforts significatifs avaient été
fournis dans le domaine social avec entre autres l’augmentation de la dotation au
CPAS et du subside octroyé à l’asbl "Le Pas" fortement active sur le terrain dans les
quartiers défavorisés. "L’ambition sociale se vérifie au travers des actions de toute la
commune et de différentes manières comme par exemple la participation citoyenne qui
permet au citoyen d’agir sur sa rue, son quartier et sa commune", a ajouté François
Lambert-Limbosch, Échevin de l’Action Sociale (Ecolo). Enfin, du côté de DéFI,
Emmanuel De Bock (Chef de groupe) a qualifié ce budget de prudent qui ne tenait pas
toutes ses promesses en soulevant notamment les plus grosses variations de celui-ci, le
manque de transparence concernant les coûts réels liés au nouveau centre
administratif, l’absence de plan de lutte contre l’exode des classes moyennes et le peu
d’attention accordée aux Seniors. Emmanuel De Bock a également a pointé le peu
d’ambition sur l’engagement pris sous l’ancienne législature qui a augmenté les impôts
de 5 mio d’euros mais dont seuls +/- 600.000-700.000 euros ont été redistribués à
l’IPP. “Nous aurions encore pu diminuer l’IPP ou octroyer une prime BE HOME qui
se greffe sur la prime régionale bruxelloise ce qui aurait conduit à un effet retour
uniquement pour les propriétaires occupants. Un système dont le coût administratif est
de zéro euro. Autre possibilité : favoriser la mobilité en actualisant la prime vélo".
Concernant la prime vélo, l’Échevin de la Mobilité Thibaud Wyngaard (Ecolo) a
confirmé que le règlement relatif à celle-ci allait bien être revu et probablement étendu
à d’autres types de vélos. Le Chef de groupe DéFI a tenu aussi à faire remarquer que
l’augmentation des impôts de ces dix dernières années avait servi à financer
principalement les dépenses liées au personnel. Alors que durant ce même laps de
temps, la population uccloise avait augmenté de +/- 5 %, il a dès lors souhaité savoir
pourquoi le personnel avait augmenté lui de 25 % et pourquoi de nouveaux
engagements étaient encore prévus dans les 3 prochaines années. “Je n’ai pas de
soucis de parler des moyens modernes qui sont mis à la disposition du personnel mais
je trouve aussi qu’il faut une gestion des Ressources Humaines qui soit dynamique et je
ne comprends pas quelles sont les missions nouvelles qui correspondent à ces
engagements". Valentine Delwart a précisé que chaque décision d’engagement est
prise pour remplir une mission essentielle de l’Administration mais que cela ne
signifiait pas pour autant que tous les départs doivent être systématiquement
remplacés. "L’augmentation significative que vous constatez s’explique par le fait qu’il
n’y aucun OUT repris dans les documents mais seulement les IN car nous ne pouvons
pas toujours prévoir quand les gens vont partir à la retraite. Je vous assure que tout
cela est fait dans le cadre de discussions avec les chefs de départements avec une
réelle volonté de responsabilisation de ceux-ci. Pour établir un plan il nous fallait
connaître les vrais besoins de l’Administration. Nous vous montrons quelle est la
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perspective possible et nous aurons à nous prononcer systématiquement en tant que
Collège sur l’obligation d’engager ou pas" . Valentine Delwart s’est également dite
favorable à débattre sur la thématique d’une gestion dynamique des Ressources
Humaines lors d’un prochain Conseil communal. Au vu du montant de la dette qui a
été mis sur la table à plusieurs reprises, l’Échevine des Finances a souhaité rappeler
qu’il fallait tenir compte du fait qu’une partie de la dette allait être rachetée et qu’il
était impossible pour le Collège d’engager matériellement 100 % du programme
extraordinaire. "Le budget extraordinaire est prévu pour des projets de grande
ampleur qui nécessitent notamment de lancer des marchés publics. Il se passe dès lors
2 ou 3 ans avant que nous entamions la réalisation du projet et ce n’est qu’à ce
moment-là que nous contractons l’emprunt. Mais, nous avons besoin au travers du
vote du budget d'une autorisation de votre part pour pouvoir lancer ces projets".
Après l’opposition, la majorité s’est exprimée avec Pierrot Desmet (Chef de groupe
Ecolo), Diane Culer (Cheffe de groupe MR) et Céline Fremault (Cheffe de groupe
cdH). Après avoir précisé que le budget s’inscrivait dans une continuité, une rigueur,
une maîtrise de la dette, un équilibre budgétaire et une consolidation des finances
communales, Pierrot Desmet a jugé opportun de lister les nombreuses avancées du
budget. Parmi celles-ci : plus 30 % pour les cheminements piétons, un budget triplé
pour la politique dédiée aux vélos, l’amélioration de la performance énergétique de la
piscine Longchamp, l’augmentation de la dotation au CCU pour une meilleure gestion,
coordination et programmation, la création d’un poste pour initier la participation
citoyenne ou encore la modernisation et digitalisation de l’administration. “Il n’y a pas
de dépenses inconsidérées ou idéologiques et nous n’avons pas visé la diminution des
dépenses mais la rigueur pour maintenir un service de qualité aux citoyens. Ce budget
permet d’initier une politique de transition et participative qui se veut à l’écoute des
attentes des Ucclois”. Pour Diane Culer, ce budget est un budget de continuité et de
bonne gestion, en ligne avec la déclaration de politique générale et avec une volonté
de conserver un boni cumulé de 10 Mio €. La Cheffe de groupe MR a également
souligné que la trésorerie suffisante allait éviter d’avoir recours à l’emprunt à court
terme pour faire face aux dépenses ordinaires. Elle estime aussi que les multiples
projets confirment l’ambition du Collège de rencontrer les attentes des citoyens
notamment en matière de mobilité, de sécurité, d’accueil de la petite enfance, de
rénovation des structures sportives, d’aide à l’emploi et d’assistance aux plus démunis.
“Sans faire une révolution, le Collège s’est doté de moyens qui lui garantissent de
pouvoir mettre en œuvre une politique sur laquelle souffle un vent de fraîcheur et de
renouveau. Il a pris des décisions mesurées permettant de contrôler les dépenses et les
coûts, de réaliser des économies d’énergie et d’arriver à une administration
performante et moderne”. Diane Culer a également indiqué que la Commune avait
signé un contrat avec la Région bruxelloise par lequel elle s’engageait à ne pas
introduire de nouvelles taxes susceptibles d’avoir une influence négative sur le
développement économique local. Enfin, Céline Fremault s’est, quant à elle, dite
heureuse et satisfaite que les crèches, les familles, la santé et les personnes en situation
de handicap aient, de manière réaliste, trouvé leur place dans ce budget. Sans avoir
au préalable précisé la rigueur du travail mené, la saine prudence observée en début
de législature, la loyauté de la majorité par rapport aux engagements contenus dans la
déclaration de politique générale et la volonté affichée d’assurer une bonne gestion
des deniers publics. “Il est intéressant de pouvoir comparer les chiffres en regard de la
note d’orientation du plan triennal 2019-2021 car il crée une base stable pour
déployer nos politiques dans les années à venir”. Céline Fremault a, de plus, tenu à
être le relais des deux préoccupations suivantes : la nécessité d’avoir au sein des
services une personne chargée de travailler sur les appels à projets régionaux et
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l’utilité d’avoir, au niveau de l’égalité des chances, des accents plus marqués sur le
genderbudgetting ainsi que des études d’impact par rapport à la thématique de
l’égalité homme-femme.
Le budget a été approuvé avec 28 voix pour et 8 voix contre.
Ont votés pour : M. le Bourgmestre, M
 

Le Conseil approuve le point. Discussion relatif au budget 2019 : voir registre des
délibérations.
36 votants : 28 votes positifs, 8 votes négatifs.
Non : Hans Marcel Joos Van de Cauter, Marc Cools, Joëlle Maison, Emmanuel De
Bock, Bernard Hayette, Chiraz El Fassi, Véronique Lederman-Bucquet, Cédric Didier
Norré.

Gemeentelijke begroting voor het dienstjaar 2019.

 
De raad,
 
Aangezien het begrotingsontwerp 2019 de volgende resultaten weergeeft:
 
VOOR DE GEWONE DIENST
Resultaat van het dienstjaar:   overschot van € 5.332.522,16
Globaal resultaat           :    overschot van € 10.000.000 (rekening houdend met een
afhouding van € 5.435.845,66 ten bate van het buitengewone reservefonds en €
2.265.000 ten bate van provisies voor risico's en lasten).
 
VOOR DE BUITENGEWONE DIENST
Totaal van de buitengewone uitgaven:                          € 27.214.544,58
Te innen subsidies:                                                     € 7.333.646,72
Totaal van de uitgaven ten laste van de gemeente:          € 19.880.897,86  
 
Legt het begrotingsontwerp 2019, zoals hierboven voorgesteld, vast.

De begroting is opnieuw in evenwicht en vertoont bij de inkomsten een bedrag van
€ 155.754.195,54, terwijl de uitgaven € 150.421.673,38 belopen. Daaruit volgt een
batig saldo van € 5.332.522,16. De gecumuleerde baten bereiken daarmee
€ 10.000.000. In samenhang met de algemene beleidsverklaring is deze eerste
begroting van de legislatuur een overgangsbegroting en toont ze vooral een werkelijke
beheersing van de schuldenlast die de gemeentelijke investeringen weerspiegelt, meer
bepaald in gebouwen, sportcentra en kinderdagverblijven. "De bevolking draagt door
haar inspanningen aanzienlijk bij aan onze inkomsten. We waken er dan ook over om
haar een kwalitatieve dienstverlening te bieden en redelijke belastingen te handhaven",
benadrukt Boris Dilliès, burgemeester (MR). Nadat ze eraan herinnerd heeft dat de
uitwerking van deze begroting al tijdens de vorige legislatuur begonnen was en wegens
de aanwezigheid van nieuwe gemeenteraadsleden, verduidelijkt Valentine Delwart,
schepen van Financiën (MR), van waar deze inkomsten komen: de belastingen (61 %),
de inkomsten die toegekend worden door de hogere overheid (29 %), dividenden van
intercommunales (2,85 %) en verschillende prestaties (6,40 %). Ze legt ook uit hoe de
uitgaven tot stand komen: de personeelskosten (54 %), overdrachten zoals dotaties aan
het OCMW en de politiezone en subsidies aan vzw's (26 %), de werkingskosten (10 %)
en de aflossing van leningen (10 %). "We moeten uiterst waakzaam zijn over de

45/65
Conseil communal - 28.02.2019 - Registre public
Gemeenteraad - 28.02.2019 - Openbaar register



belastingen in onze gemeente en blijk geven van meer transparantie in de manier
waarop het geld van de Ukkelaars besteed wordt. Het is belangrijk dat we hen de
rekeningen voorleggen en dit geld zo optimaal mogelijk gebruiken. Het is de wens van
deze meerderheid om een nieuw beleid te stimuleren en een antwoord te bieden op
allerlei uitdagingen, meer bepaald inzake burgerinspraak. Deze realistische en
ambitieuze begroting is een ruwe schets van wat we vanaf 2020 kunnen realiseren."
Valentine Delwart haalt ook aan dat deze begroting de sociale samenhang en de
veiligheid bewaart. "Er zijn dotaties van meer dan 16 miljoen aan het OCMW en meer
dan 16 miljoen aan de politie. We mogen blij zijn dat we in een gemeente leven waar
de balans van verbondenheid nog beheersbaar is.
Hoewel alle politieke fracties de gemeenteontvanger en de gemeentediensten bedanken
voor hun voortreffelijke werk, heeft de begroting toch enkele vragen en reacties
opgeworpen.
Binnen de oppositie vindt Marc Cools (fractieleider Uccle En Avant) dat deze begroting
op heel wat vlakken te weinig ambitie toont. "Een deel van de inkomsten te wijten aan
de verhoging van de onroerende voorheffing en van de dotatie van het Gemeentefonds
zou moeten dienen om een premie in te voeren voor eigenaars-bewoners als
compensatie van de hogere onroerende voorheffing. Bovendien vind ik het bedrag van
de nieuwe sociale begeleidingspremie voor lage inkomens uiterst beperkt." Nadat ze
verduidelijkt heeft dat de begeleidingspremie niet nieuw was en al gestemd werd tijdens
de vorige legislatuur, wijst Valentine Delwart erop dat het in werkelijk gaat om een
premie ter compensatie van de hogere onroerende voorheffing. "In het kader van deze
begroting is er geen enkel voorstel voor een nieuwe premie. Het vorige college had
inderdaad al beslist een bedrag van € 50.000 aan deze premie te besteden. We hebben
ervoor gekozen dit bedrag te behouden, aangezien we op basis van het reglement van
de premie zoals het gestemd werd, in werkelijkheid slechts 5 % van dit budget uitgeven.
Daarom zullen we u in de komende weken voorstellen het maximumbedrag te verhogen
en na te denken over een ander model, aangezien dit bedrag een veel ruimere
slagvaardigheid mogelijk maakt." Marc Cools vestigt ook de aandacht op de geringe
verhoging van de dotatie aan het OCMW, de weinige projecten die voorzien zijn voor
de heraanleg van de trottoirs en de stadsvernieuwing en op de te hoge
overheidsschuld. Om de schuld te verkleinen haalt Hans Van de Cauter (Uccle En
Avant) de noodzaak aan om drastischere maatregelen te treffen die de
gemeentegrenzen overschrijden. Binnen de PS beschouwt Bernard Hayette
(fractieleider) deze begroting als pragmatisch en voorzichtig. Hij zegt zich zorgen te
maken over meerdere punten: de verhoging van de schuld, het behoud van de
onroerende voorheffing op hetzelfde niveau, het gebrek aan ambitie in de digitale
investeringen om te beantwoorden aan de rechtstreekse noden van de Ukkelaars, de
keuze van het college in sociale aangelegenheden en het beperkte budget voor het
milieubeleid. "Wij hoopten op een nieuwe wind met een toekomstgerichte begroting.
Deze begroting ligt echter in het verlengde en toont geen echte ambitie die staat voor
verandering of alternatieven voor een eerlijkere gemeente." Valentine Delwart
reeageert hierop dat er duidelijk inspanningen geleverd werden op sociaal vlak, met
onder andere de verhoging van de dotatie aan het OCMW en van de subsidie aan de
vzw "Le Pas", die sterk op het terrein werkzaam is in kwetsbare wijken. "De sociale
ambitie wordt bevestigd via acties van de volledige gemeente en op verschillende
manieren, zoals burgerinspraak, waardoor burgers in hun straat, wijk en gemeente het
heft in handen kunnen nemen", voegt François Lambert-Limbosch, schepen van
Sociale Actie (Ecolo), eraan toe. Binnen DéFI tot slot noemt Emmanuel De Bock
(fractieleider) deze begroting voorzichtig en vindt hij dat ze niet al haar beloftes
nakomt. Hij legt de nadruk op de grootste variaties ervan, het gebrek aan
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transparantie over de werkelijke kosten voor het nieuw administratief centrum, het
ontbreken van een strijdplan tegen de uittocht van de middenklasse en de beperkte
aandacht voor de derde leeftijd. Emmanuel De Bock stipt ook het gebrek aan ambitie
aan over de verbintenis van de vorige legislatuur, die de belastingen met 5 miljoen
euro verhoogd heeft, maar waarvan slechts +/- 600.000-700.000 euro herverdeeld
werd bij de PB. "We zouden de PB nog kunnen verminderen of een premie BE HOME
toekennen als aanvulling op de premie van het Brussels Gewest, wat zou leiden tot een
return enkel voor de eigenaars-bewoners. Een systeem zonder administratieve kosten.
Andere mogelijkheid: de mobiliteit bevorderen door de fietspremie bij te werken." Wat
betreft de fietspremie bevestigt de schepen van Mobiliteit Thibaud Wyngaard (Ecolo)
dat het reglement hiervoor wel degelijk herzien zal worden en waarschijnlijk uitgebreid
zal worden naar andere soorten fietsen. De fractieleider van DéFI merkt ook op dat de
verhoging van de belastingen de laatste tien jaar voornamelijk gebruikt werd om de
uitgaven voor het personeel te financieren. Tijdens dezelfde tijdspanne is de bevolking
in Ukkel echter met +/- 5 % toegenomen. Hij wil bijgevolg weten waarom er 25 % extra
personeel gekomen is en waarom er nog nieuwe aanwervingen gepland zijn voor de
komende drie jaar. "Ik heb geen problemen met moderne middelen die ter beschikking
van het personeel gesteld worden, maar ik vind ook dat het
humanresourcesmanagement dynamisch moet zijn en ik begrijp niet welke nieuwe
opdrachten bij deze aanwervingen horen." Valentine Delwart legt uit dat elke
beslissing tot aanwerving genomen wordt om een essentiële opdracht van het bestuur
te vervullen, maar dat dat niet zozeer betekent dat alle vertrekkende personeelsleden
systematisch vervangen moeten worden. "De significante verhoging die u vaststelt,
wordt verklaard door het feit dat er geen enkele OUT, maar enkel de IN opgenomen
zijn in de documenten, aangezien we niet altijd kunnen voorzien wanneer
personeelsleden met pensioen zullen gaan. Ik verzeker u dat alles gebeurt in het kader
van besprekingen met de departementshoofden, met een werkelijke wens om hen
verantwoordelijk te maken. Om een plan op te stellen, moesten we de werkelijke noden
van het bestuur kennen. We zullen u tonen welk perspectief mogelijk is en we moeten
ons als college systematisch uitspreken over de verplichting om al dan niet aan te
werven." Valentine Delwart is ook voorstander om de thematiek van een dynamisch
humanresourcesmanagement te bespreken op een volgende gemeenteraad. In het licht
van het bedrag van de schuld dat meermaals op tafel werd gelegd, wil de schepen van
Financiën eraan herinneren dat er rekening gehouden moet worden met het feit dat
een deel van de schuld afgekocht zal worden en dat het voor het college onmogelijk is
100 % van het buitengewone programma werkelijk vast te leggen. "De buitengewone
begroting is voorzien voor projecten van grote omvang waarvoor overheidsopdrachten
uitgeschreven moeten worden. Dit gebeurt bijgevolg 2 of 3 jaar voordat we het project
uitvoeren en het is pas op dat ogenblik dat we de lening afsluiten. Via de goedkeuring
van de begroting hebben we echter uw toestemming nodig om deze projecten te kunnen
opstarten."
Na de oppositie neemt de meerderheid het woord: Pierrot Desmet (fractieleider Ecolo),
Diane Culer (fractieleider MR) en Céline Fremault (fractieleider cdH). Nadat Pierrot
Desmet verduidelijkt heeft dat de begroting past in een voortzetting, een
nauwgezetheid, een beheersing van de schuld, een begrotingsevenwicht en een
versterking van de gemeentefinanciën, vindt hij het gepast de talrijke stappen vooruit
van de begroting op te sommen. Onder meer: 30 % meer voetgangerswegen, een
drievoudig budget voor het fietsbeleid, de verbetering van de energieprestatie van het
zwembad Longchamp, de verhoging van de dotatie aan het CCU voor een beter
beheer, coördinatie en programmatie, het scheppen van een baan om burgerinspraak
op te starten en de modernisering en digitalisering van het bestuur. "Er zijn geen
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onbezonnen of ideologische uitgaven en we streven niet naar de verlaging van de
uitgaven, maar wel naar de nauwgezetheid om een kwalitatieve dienstverlening te
bieden aan de burgers. Dankzij deze begroting kan er een participatief
overgangsbeleid gevoerd worden dat aandacht schenkt aan de verwachtingen van de
Ukkelaars." Voor Diane Culer geeft deze begroting blijk van samenhang en goed
beheer, in lijn met de algemene beleidsverklaring en met een wens om gecumuleerde
baten van 10 miljoen euro te behouden. De fractieleider van MR benadrukt ook dat
voldoende geldelijke middelen vermijden dat er op korte termijn leningen aangegaan
moeten worden om het hoofd te bieden aan gewone uitgaven. Ze is ook van mening dat
de talrijke projecten de ambitie van het college bevestigen om tegemoet te komen aan
de verwachtingen van de burgers, meer bepaald inzake mobiliteit, veiligheid,
kinderopvang, renovatie van sportinfrastructuur, werkgelegenheidssteun en bijstand
aan de armen. "Zonder een revolutie te ontkenenen heeft het college gezorgd voor
middelen waarmee het een beleid kan voeren waarin een frisse en vernieuwende wind
waait. Het heeft bedachtzame beslissingen genomen waarmee we de uitgaven en de
kosten kunnen controleren, energie kunnen besparen en een performant en modern
bestuur kunnen worden." Diane Culer wijst er ook op dat de gemeente een
overeenkomst met het Brussels Gewest heeft ondertekend, waardoor ze zich ertoe
verbindt geen nieuwe belastingen in te voeren die een negatieve invloed kunnen
hebben op de ontwikkeling van de lokale economie. Céline Fremault is dan weer
tevreden dat kinderdagverblijven, gezinnen, gezondheid en personen met een handicap
op een realistische wijze hun plaats gekregen hebben in deze begroting. Ze vestigt de
aandacht op het nauwgezette werk, de verstandige voorzichtigheid bij het begin van de
legislatuur, de trouw van de meerderheid aan de verbintenissen uit de algemene
beleidsverklaring en de openlijke wens om een goed beheer van de overheidsmiddelen
te verzekeren. "Het is interessant om de cijfers te kunnen vergelijken met de adviesnota
voor 2019�2021, want dat zorgt voor een stabiele basis om ons beleid de komende
jaren te ontwikkelen." Bovendien wil Céline Fremault de bemiddelaar zijn voor de twee
volgende bezorgdheden: de noodzaak om binnen de diensten een persoon te hebben
die zich toelegt op gewestelijke projectoproepen en het nut om op vlak van gelijke
kansen meer aandacht te schenken aan gender budgeting, alsook aan effectenstudies
over de thematiek van gelijkheid tussen man en vrouw.
De begroting is goedgekeurd met 28 stemmen voor en 8 stemmen tegen.

De Raad keurt het punt goed. Discussie over de begroting 2019 : zie register der
beraadslagingen.
36 stemmers : 28 positieve stemmen, 8 negatieve stemmen.
Nee : Hans Marcel Joos Van de Cauter, Marc Cools, Joëlle Maison, Emmanuel De
Bock, Bernard Hayette, Chiraz El Fassi, Véronique Lederman-Bucquet, Cédric Didier
Norré.

4 annexes / 4 bijlagen
BUDGET 2019 FR.pdf, annexes 2019 FR.pdf, annexes nl 2019.pdf, Budget 2019
NL.pdf

 

 

Plan triennal 2019-2021. - Note d'orientation. (Annexes)

Le Conseil approuve le point.
36 votants : 29 votes positifs, 7 votes négatifs.
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28.02.2019/A/0024

Non : Marc Cools, Joëlle Maison, Emmanuel De Bock, Bernard Hayette, Chiraz El
Fassi, Véronique Lederman-Bucquet, Cédric Didier Norré.

Driejarenplan 2019-2021.- Oriëntatienota. (Bijlagen)

De Raad keurt het punt goed.
36 stemmers : 29 positieve stemmen, 7 negatieve stemmen.
Nee : Marc Cools, Joëlle Maison, Emmanuel De Bock, Bernard Hayette, Chiraz El
Fassi, Véronique Lederman-Bucquet, Cédric Didier Norré.

16 annexes / 16 bijlagen
Annexes P5-P5bis PERSONNEL.xlsx, 2019+-+2021+plan+triennal+régie+foncière
(2).pdf, ASBL+Communales (1).pdf, Annexes+P5-P5bis++PERSONNEL.pdf,
note+d'orientation+2019-2021+(Nederlands).pdf, note d'orientation 2019-2021
(Nederlands).docx, A6 PV concertation CPAS signé.pdf, Plan triennal CPAS 2019-
2021.pdf, Annexes P1 P2 P3 (3).xlsx, note+d'orientation+2019-2021.pdf, 2019 - 2021
plan triennal régie foncière.doc, Impression Annexe P4 - Fiches Projet BCM - BCA -
propr com - SERV.VERT.xlsx, Impression+Annexe+P4+-+Fiches+Projet+BCM+-
+BCA+-propr+com+-+SERV.VERT.pdf, note d'orientation 2019-2021.docx,
Annexes+P1+P2+P3+(3) (2).pdf, ASBL Communales.docx

 

 

 

DÉPARTEMENT AFFAIRES GÉNÉRALES - DEPARTEMENT ALGEMENE ZAKEN

Secrétariat central - Centraal secretariaat
 

Question orale de M. De Bock : l’évolution du parc automobile et la consommation
de carburant fossile pour la commune et le C.P.A.S.

Le point est reporté.

Mondelinge vraag van de h. De Bock : evolutie van het wagenpark en het verbruik
van fossiele brandstoffen door de gemeente en het O.C.M.W.

Het punt wordt verdaagd.

 

 

Question orale de M. De Bock : le nombre de véhicules personnels encodés comme
véhicules services bénéficiant de l’exonération de stationnement.

Le point est reporté.

Mondelinge vraag van de h. De Bock : het aantal persoonlijke voertuigen gemerkt
als dienstvoertuigen en die gratis kunnen parkeren.

Het punt wordt verdaagd.
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28.02.2019/A/0026

28.02.2019/A/0027

28.02.2019/A/0028

 

 

Question orale de M. De Bock : le nombre de cartes de stationnement fournies /
vendues au personnel communal et C.P.A.S. et autres services publics (écoles,
police, hôpitaux, …) pour bénéficier du stationnement à proximité du lieu de travail.

Le point est reporté.

Mondelinge vraag van de h. De Bock : het aantal afgeleverde parkeerkaarten
afgeleverd / verkocht aan gemeente- en O.C.M.W.-personeel en andere
overheidsdiensten (scholen, politie, ziekenhuizen, ...) om dicht bij de arbeidsplaats te
kunnen parkeren.

Het punt wordt verdaagd.

 

 

Question orale de M. De Bock : l’abattage de dizaines d’arbres dans le Kauwberg.

Le point est reporté.

Mondelinge vraag van de h. De Bock : het vellen van tientallen bomen op de
Kauwberg.

Het punt wordt verdaagd.

 

 

Question orale de M. Cools : l'élagage des arbres avenue Winston Churchill.

Le point est reporté.

Mondeling vraag van de h. Cools : het snoeien van de bomen Winston
Churchilllaan.

Het punt wordt verdaagd.

 

 

Question orale de Mme Lederman Bucquet : éclairage des passages pour piétons.

Le point est reporté.

Mondelinge vraag van Mevr. Lederman Bucquet : verlichting van
oversteekplaatsen voor voetgangers.

Het punt wordt verdaagd.
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28.02.2019/A/0030

 

 

Question orale de Mme Lederman Bucquet : politique de stationnement des
véhicules d'accompagnement motorisés (personnes âgées et/ou en situation de
handicap).

Le point est reporté.

Mondelinge vraag van Mevr. Lederman Bucquet : parkeerbeleid inzake
gemotoriseerd aangepast vervoer (ouderen en/of andersvaliden).

Het punt wordt verdaagd.

 

 

Interpellation de Mme El Fassi : les repas dans les cantines scolaires.

Mme El Fassi rappelle que le 7 février dernier, le Conseil communal a adopté une
motion visant à renforcer l’action de la commune dans la lutte contre le dérèglement
climatique. Le point 6 de cette motion invite à sensibiliser les élèves des écoles
communales à la question de l’écologie, notamment en proposant une nourriture
responsable, locale et durable dans les établissements scolaires.
Lors de son intervention, Mme De Brouwer, Echevine de l’Environnement, disait qu’il
fallait lutter contre la tendance à consommer trop de viande.
Cette sensibilisation doit commencer dès le plus jeune âge. Il est essentiel de montrer
aux enfants qu’il est possible de manger de façon variée et équilibrée sans avoir
directement recours à la viande. Par ailleurs, l’observation des comportements
alimentaires dans la société montre qu’il y a une aspiration grandissante à une réduction
de la consommation de viande, pour des raisons de santé, pour des raisons d’ordre
écologique mais également pour des raisons philosophiques ou religieuses.
Dans la même lignée, le Parlement de la Fédération Wallonie-Bruxelles a adopté deux
résolutions. La première, votée en octobre 2016 à l’initiative du PS et du CDH, appelle
à offrir, à brève échéance, un repas alternatif végétarien, équilibré, sain et abordable
dans les cantines scolaires. La seconde, adoptée en novembre 2018 et présentée par
Écolo, le PS, le CDH et Défi, abordait le problème de manière plus approfondie en
appelant à offrir dans les cantines scolaires, outre les alternatives végétariennes, des
repas biologiques, issus de circuits courts, et bien entendu à des tarifs abordables. 
Pour l’instant, les écoles communales ne proposent des repas végétariens que deux fois
par mois. Et les critères des circuits courts et des aliments bio ne sont pas pris en
compte. Or, les enfants doivent pouvoir bénéficier d’un repas de qualité.
Cela ne peut qu’être profitable à l’environnement, la santé des enfants et au respect de
la diversité culturelle au sein de la société.
Est-il possible de modifier le cahier des charges avant 2021 ?
Le Collège compte-t-il inscrire les écoles communales dans une transition écologique
de l’alimentation en instaurant des alternatives écologiques quotidiennes dans les
cantines scolaires et en améliorant les critères définis dans le cahier des charges afin
d’ouvrir le marché aux fournisseurs qui recourent aux aliments bio issus des circuits
courts ?
Le Collège est-il disposé à s’engager pour l’obtention du label « good food » par
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l’ensemble des cantines scolaires ?
 
Mme l’Echevin Gol-Lescot répond que les dispositions du cahier des charges sont en
vigueur jusqu’à la fin de l’année.
Les changements, entamés par son prédécesseur, Mme Maison, ont abouti à une nette
amélioration : des repas végétariens sont proposés deux fois par mois, le potage et les
légumes sont toujours servis à volonté, des apports protéinés sont fournis aux enfants
dont les parents souhaitent une alimentation intégralement végétarienne.
Chaque commission repas se conclut par un débriefing avec le fournisseur, visant à
perfectionner le dispositif.
En matière de déchets, des efforts doivent être encore accomplis pour adopter des
contenants plus collectifs, afin de réduire le nombre de récipients jetés (pots de yaourt
individuels etc.).
Les éventuels restes de repas sont déposés au frigo solidaire ou remis au CPAS.
La part issue de l’agriculture biologique s’élève à 40 % pour les produits laitiers, à 20
% pour le porc, le bœuf et les volailles, à 30 % pour les pommes de terre. Les poissons
et produits de la mer sont tous issus de la pêche durable, l’offre de légumes frais
respecte le cycle des saisons, les OGM sont exclus, la diversité des céréales et
légumineuses est privilégiée. La part de sucres dans les desserts ne dépasse pas le seuil
de 10 %
Mme l’Echevin Gol-Lescot est favorable à une augmentation de la part de plats
végétariens mais est plus réservée à l’égard d’une généralisation du végétarisme, l’offre
des cantines scolaires devant demeurer ouverte à tous, et ce d’autant plus que pour
certains enfants, la cantine scolaire constitue la seule occasion d’avoir accès à des repas
chauds.
 
M. Desmet rappelle que la volonté de promouvoir davantage les plats végétariens est
énoncée dans la Déclaration de politique générale.
 
Mme El Fassi souhaite qu’il y ait quotidiennement le choix entre un menu avec viande
et un menu végétarien.
 
Mme Maison est aussi favorable à l’offre quotidienne d’une alternative végétarienne
dans les repas des écoles communales. Cette mesure pourrait figurer dans le prochain
cahier des charges.

Le Conseil prend connaissance.

Interpellatie van Mevr. El Fassi : de maaltijden in de schoolrefters.

Mevr. El Fassi verwijst naar de motie waarin men leerlingen van de gemeenscholen
wil sensibiliseren rond ecologie, in het bijzonder door duurzame en lokale voeding aan
te bieden in scholen. Mevr. De Brouwer gaf aan dat de vleesconsumptie zou moeten
verminderen. Men moet kinderen reeds op jonge leeftijd aanleren wat gevarieerde en
evenwichtige voeding is zonder direct naar vlees te grijpen. De vleesconsumptie daalt
ook om verschillende redenen: ecologie, gezondheid, filosofische of religieuze
redenen.
 
De Fédération Wallonie-Bruxelles heeft twee resoluties aangenomen rond vegetarische
en biologische maaltijden op school. Gemeentescholen bieden slechts twee keer per
maand een vegetarische maaltijd aan. Er wordt ook geen rekening gehouden met de
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korte keten en het biologische aspect. Kinderen moeten echter kwalitatieve maaltijden
kunnen krijgen.
 
Overweegt het college om ecologische alternatieven in te voeren voor de
schoolmaaltijden door hogere criteria op te leggen voor leveranciers (korte keten, bio)?
Is het college bereid inspanningen te leveren om het label "good food" in alle scholen
te bekomen?
 
Schepen Gol-Lescot antwoordt dat de bepalingen van het bestek gelden tot het einde
van het jaar.
 
Haar voorgangster mevr. Maison heeft al aanzienlijke verbeteringen doorgevoerd: twee
vegetarische maaltijden per maand, soep en groenten, proteïnetoevoegingen voor
ouders die hun kinderen volledig vegetarisch willen opvoeden.
 
Er moeten nog stappen gezet worden om meer collectieve i.p.v. individuele
verpakkingen te gebruiken.
Overschotten van maaltijden worden geschonken aan de solidaire koelkast of het
OCMW
 
Percentage producten afkomstig uit de biolandbouw: zuivel 40%, varken, rund en
gevogelte 20%, aardappelen 30%. Vis en zeevruchten zijn steeds duurzaam, de
groenten respecteren het seizoensaanbod, GGO zijn niet toegelaten en er gaat een
voorkeur uit naar een divers aanbod aan granen en groenten. In desserts mag max.
10% suiker zitten.
 
De schepen is voorstander van een groter vegetarisch aanbod maar men moet daarbij
rekening houden dat het aanbod in de scholen voor iedereen toegankelijk moet blijven.
 
De h. Desmet herinnert eraan dat de promotie van vegetarische maaltijden opgenomen
is in de algemene beleidsverklaring.
 
Mevr. El Fassi wenst elke dag een keuze tussen vlees en een vegetarische maaltijd.
 
Mevr. Maison is hier ook voorstander van. Dit zou openomen kunnen worden in een
volgend bestek.

De Raad neemt kennis.

 

 

Motion Commune hospitalière.

Le point est reporté.

Motie gastvrije Gemeente.

Het punt wordt verdaagd.

1 annexe / 1 bijlage
Motion commune hospitalière Uccle DEF.docx
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Motion déposée par Mmes Aurélie Czekalski, conseillère communale du groupe
MR, Laurence Vandeputte, conseillère communale du groupe Ecolo, Céline
Fremault, conseillère communale du groupe CDH, Messieurs Marc Cools,
conseiller communal du groupe Uccle en avant, Emmanuel De Bock, conseiller
communal du groupe Défi et Bernard Hayette, conseiller communal du groupe PS :
Zéro plastique dans les services de l’administration communale d’Uccle.

Le Conseil communal,
Vu l’arrêté royal du 25 mars 1999 portant fixation de normes de produits pour les
emballages;
Vu l’arrêté du Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale du 21 juin 2012
déterminant les règles de mise en œuvre de l’obligation de tri pour les détenteurs de
déchets autres que ménagers;
Vu l’ordonnance de la Région de Bruxelles-Capitale du 14 juin 2012 relative aux
déchets;
Vu la communication de la Commission relative aux emballages et aux déchets
d’emballages pour réduire la consommation de sacs en plastique légers à poignées
(COM (2013) 0761);
Vu la résolution législative du Parlement européen adoptée du 14 mars 2014 sur la
proposition de directive;
Vu la position du Conseil du 4 mars 2015 (COD (2013) 0371) sur la proposition de la
Commission relative aux emballages et aux déchets d’emballages pour réduire la
consommation de sacs en plastique légers à poignées (COM (2013) 0761);
Vu le nouveau Plan de Gestion des Ressources et de Déchets (PGRD) et ses soixante
(60) mesures. Le Plan met légalement en œuvre la politique régionale des déchets
adopté le 22 novembre 2018 par le Gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale; 
Considérant la problématique mondiale liée à l’utilisation du plastique et aux dégâts
environnementaux que celui-ci peut causer; 
Considérant que la lutte contre le dérèglement climatique est devenue une des priorités
majeures des citoyens et des citoyennes et que le monde politique doit prendre ses
responsabilités à chaque niveau de pouvoir, à commencer par le niveau local;
Considérant les mesures prises par l'Union européenne de réduction de l’incidence sur
l’environnement de certains produits en plastique (plastiques à usage unique et
appareils de pêche) suite à l’accord du mercredi 19 décembre 2018 entre les États de
l’Union européenne et le Parlement européen sur la directive dite « plastiques à usage
unique »;
Considérant que la pollution plastique est extrêmement grave. Elle cause entre autres
des vortex de déchets dans les océans, le plus grand faisant 1,6 million de km². Au
niveau européen, agir à la source permettrait d’éviter des dommages environnementaux
dont le coût d’ici à 2030 s’élèverait à 22 milliards d’euros;
Considérant qu’aujourd’hui, les sacs et les bouteilles en plastique forment la majorité de
déchets plastiques dans les mers européennes, ils y représentent plus de 70 % de
l’ensemble des déchets;
Considérant que chaque année, près de 100 milliards d’unités de sacs en plastique à
poignées sont consommées dans l’Union européenne et que si rien n’est fait ce chiffre
est susceptible d’atteindre 111 milliards d’ici 2020;
Considérant que chaque Européen utilise en moyenne 200 sacs en plastique en un an et
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que chaque Belge en consomme 97 par an;
Considérant que, malgré la hausse du prix des ressources, le taux de recyclage ne serait
actuellement que de 6,6% sans qu’aucune amélioration significative ne soit prévue
dans les années à venir;
Considérant que 39 % des sacs en plastique sont incinérés et qu’un sac sur deux finit
dans une décharge, risquant de s’envoler et d’atterrir dans l’environnement ;
Considérant l’étude publiée en 2015 par l’Agence nationale australienne pour la
science qui conclut que 99 % des animaux marins auront ingéré du plastique d’ici
2050; que selon l’Institut français de recherche pour le développement, le plastique tue
plus d’ 1,5 million d’animaux chaque année;
Considérant que des produits à usage unique comme par exemples les poubelles, les
récipients (bouteilles en plastique, etc.), les sacs, le matériel de bureau, les seaux, les
outillages, etc. ont une durée de vie limitée et doivent être changés, pour certains,
régulièrement;
Considérant que des alternatives existent aux couverts, assiettes, pailles, mélangeurs,
verres en plastique à usage unique qui peuvent être remplacés/fabriqués en matériaux
plus durables;
Considérant que des petites actions au quotidien peuvent modifier les mentalités et faire
prendre conscience des risques que, dans ce cas-ci, nous courons et faisons courir du
fait de ne pas changer notre comportement;
Considérant que le tri des déchets est nécessaire à la préservation de la planète et que
cela permet de faciliter le recyclage;
Considérant que des actions concrètes peuvent et doivent être menées au sein de
l’administration communale afin de diminuer son empreinte « plastique » en lien avec
l’ensemble du personnel ; considérant que ces actions doivent être amplifiées pour
tendre vers le zéro déchet;
Considérant qu’en tant qu’acteur public, la commune d’Uccle dispose d’une
responsabilité en matière de lutte contre la prolifération des déchets plastiques ; que la
commune doit être acteur du changement, devenir une commune pilote;
Considérant que les services publics, les membres du Collège et du Conseil communal
doivent montrer l’exemple,
Décide :
 
Article 1 : De supprimer les plastiques à usage unique dans l’ensemble des services
communaux, et pour les sacs plastiques de respecter l’ordonnance d’interdiction
adoptée en septembre 2018;
 
Article 2 : De demander à l’administration d’intensifier le tri des déchets en interne ; de
demander aux services compétents d’initier un projet pilote de poubelles à tri sélectif
dans l’espace public;
 
Article 3 : De demander au service communication de la commune d’organiser des
campagnes d’information et de sensibilisation du public concernant les incidences
néfastes pour l’environnement d’une consommation excessive des produits et des sacs
en plastique;
 
Article 4 : De s’engager durablement dans un processus concret de suppression des
objets plastiques au sein de l’administration communale d’Uccle en prévoyant : 

La création et l’application d’une charte de bonnes pratiques;

L’insertion dans les cahiers des charges d’une clause prévoyant l’obligation

• 
• 
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pour tout soumissionnaire de privilégier une solution éco-responsable pour
l’objet en question en lien avec sa production et son « temps de vie »;

Désigner un conseiller ou une conseillère au sein de l’administration
communale qui soit la personne de référence zéro plastique;

La suppression de l’utilisation, au niveau des organes politiques de la
commune, de bouteilles en plastique lors de toutes les réunions de ces organes.

 
Article 5 : De sensibiliser les commerçants d’Uccle aux recommandations de Bruxelles
environnement[1]
 
Article 6 : D’œuvrer au quotidien pour que l’ensemble des services communaux voie
son utilisation de plastique diminuée voire supprimée;
 
Article 7 : De sensibiliser notamment les écoles, les centres hospitaliers et les centres
sportifs à la problématique, de les impliquer dans cette action ; grâce par exemples à la
promotion dans les établissements communaux de gourdes réutilisables ou de fontaines
à eaux accessibles toute l'année.
 
Article 8 : Invite les écoles, les centres hospitaliers et les centres sportifs à mettre en
œuvre dans les plus brefs délais le plan régional des déchets;
 
Article 9 : Invite tous les acteurs de la société à mettre en œuvre les mesures-clefs du
plan[2]
 
Article 10 : D’engager la commune dans ce projet de réduction de la quantité de
déchets et d’utilisation de plastique à usage unique lors de tout événement public;
 
Article 11 : Invite la Ministre fédérale de l’Environnement à revoir l’arrêté royal du 25
mars 1999 portant sur la fixation de normes de produits pour les emballages afin
d’interdire les emballages plastiques surtout le territoire du Royaume de Belgique;
 
Article 12 : De demander au Gouvernement fédéral d’agir en concertation avec les
Régions pour la concrétisation au niveau de l’ensemble de notre pays des dispositions
prévues dans le projet de directive européenne sur les objets en plastique à usage
unique;
 
Article 13 : De transmettre la présente délibération à l’ensemble des communes de la
Région de Bruxelles-Capitale ainsi qu’à la ministre du Gouvernement de la Région de
Bruxelles-Capitale chargée notamment de la Qualité de Vie et de l’Environnement et à
la ministre fédérale de l’Environnement.
 

[1] Encouragez les clients à emporter leurs sacs réutilisables ou d’autres alternatives. 
Cela peut se faire de différentes manières:

N’offrez plus spontanément un sac au client, demandez-lui s’il en a un. 

Discutez-en avec votre client.

Récompensez le client chaque fois qu’il se présente avec son sac dans votre
magasin (p. ex. carte de fidélité, système d’épargne, réduction, etc.). Vous

• 

• 

• 

• 
• 
• 
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pouvez le faire de votre propre initiative ou vous associer avec d’autres
commerçants du quartier, etc.

Faites référence à la campagne de communication (articles dans les médias,
affiches, etc.)

Si vous faites de la publicité, indiquez dans votre dépliant qu’il faut emporter
un sac

Mettez l’affiche et/ou l’autocollant à un endroit bien visible afin que le client s’en
rappelle avant d’entrer dans votre magasin
 
[2] Soutenir et accompagner les initiatives citoyennes, associatives et communales du
“zéro déchet” via des coachings-formations, des subsides, des outils pédagogiques.

1. Dans le secteur commercial, promouvoir l’achat en vrac, la réparation, le
réemploi et garantir la mise en œuvre de l’interdiction des sacs plastiques.

2. Développer l’éducation à la gestion durable des ressources dans les écoles.
3. Diversifier et multiplier les systèmes de collectes assurés par les professionnels

de la gestion des déchets afin d’éviter l’incinération des déchets et de favoriser
le réemploi et le recyclage.

4. Accompagner les entreprises vers le “zéro déchet” via notamment le label
“entreprise écodynamique“.

5. Financer et accompagner les projets de réemploi et de recyclage des matériaux
de construction sur les chantiers.

 

Le Conseil approuve le point.
36 votants : 36 votes positifs.

Motie ingediend door mevr. Aurélie Czekalski, gemeenteraadslid (MR), Laurence
Vandeputte, gemeenteraadslid (Ecolo), Céline Fremault, gemeenteraadslid (CDH),
de h. Marc Cools, gemeenteraadslid (Uccle en avant), Emmanuel De Bock,
gemeenteraadslid (Défi) en Bernard Hayette, gemeenteraadslid (PS) : Zero Plastic
in de diensten van het gemeentebestuur van Ukkel.

De Gemeenteraad,
Gelet op het koninklijk besluit van 25 maart 1999 houdende bepaling van
productnormen voor verpakkingen;
Gelet op het besluit van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering van 21 juni 2012 tot
bepaling van de voorschriften voor de tenuitvoerlegging van de sorteerplicht voor
producenten of -houders van afvalstoffen andere dan huishoudelijke;
Gelet op de ordonnantie van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest van 14 juni 2012
betreffende afvalstoffen;
Gelet op de communicatie van de Commissie betreffende verpakking en
verpakkingsafval met het oog op de vermindering van het verbruik van lichte plastic
draagtassen (COM (2013) 0761);
Gelet op de wetgevingsresolutie van het Europese Parlement, goedgekeurd op 14 maart
2014, betreffende het voorstel voor een richtlijn;
Gelet op het standpunt van de Raad van 4 maart 2015 (COD (2013) 0371) over het
voorstel van de Commissie betreffende verpakking en verpakkingsafval met het oog op

• 

• 
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de vermindering van het verbruik van lichte plastic draagtassen (COM (2013) 0761);
Gelet op het nieuwe Hulpbronnen- en Afvalbeheerplan en zijn 60 maatregelen; Het
Plan zorgt voor de wettelijke uitvoering van het gewestelijke afvalbeleid, goedgekeurd
op 22 november 2018 door de Brusselse Hoofdstedelijke Regering;
Gelet op de wereldwijde problematiek door het gebruik van plastic en de daaraan
verbonden milieuschade; 
Overwegende dat de strijd tegen de klimaatopwarming één van de hoofdprioriteiten
van de burgers is geworden en de politiek zijn verantwoordelijkheid moet nemen op
elk niveau, te beginnen op lokaal vlak;
Gelet op de maatregelen van de Europese Unie betreffende de vermindering van de
effecten van bepaalde kunststofproducten op het milieu (kunststofproducten voor
eenmalig gebruik en vistuig) ingevolge het akkoord van woensdag 19 december 2018
tussen de EU-lidstaten en het Europese Parlement over de richtlijn "kunststoffen voor
eenmalig gebruik";
Overwegende dat de vervuiling door plastic erg groot is. Plastic zorgt onder meer voor
grote afvalophopingen in de oceanen, waarvan de grootste 1,6 miljoen km² bedraagt.
De bron aanpakken op Europees niveau zou milieuschade vermijden waarvan de
kostprijs tussen nu en 2030 zou oplopen tot 22 miljard euro;
Overwegende dat plastic zakken en flessen vandaag het grootste deel uitmaken van de
plastic vervuiling in Europese zeeën, namelijk meer dan 70% van al het afval;
Overwegende dat er in de EU jaarlijks bijna 100 miljard lichte plastic zakjes gebruikt
worden en dit aantal tegen 2020 kan stijgen tot 111 miljard indien niets ondernomen
wordt;
Overwegende dat elke Europeaan gemiddeld 200 plastic zakjes per jaar gebruikt en
elke Belg 97 zakjes per jaar;
Overwegende dat, ondanks de stijging van de prijs van hulpbronnen, de
recyclagegraad momenteel slechts 6,6% zou zijn en er de komende jaren geen
significante verbetering is zicht is;
Overwegende dat 39 % van de plastic zakken verbrand wordt en 1 zak op 2 op een
stort terecht komen, waar het kan wegvliegen en in het milieu kan belanden;
Gelet op de studie, gepubliceerd in 2015, van het Australia's national science research
agency, die aangeeft dat 99 % van de zeedieren plastic zullen hebben opgegeten tegen
2050; aangezien het Franse Institut de recherche pour le développement aangeeft dat
plastic elk jaar meer dan 1,5 miljoen dieren doodt;
Overwegende dat producten voor eenmalig gebruik zoals vuilnisbakken, recipiënten
(plastic flessen, enz.), zakken, kantoormateriaal, emmers, gereedschap, enz. een
beperkte levensduur hebben en vervangen moeten worden, voor sommigen regelmatig;
Overwegende dat er alternatieven bestaan voor bestek, borden, strootjes, mengers,
plastic wegwerpbekers die vervangen/vervaardigd kunnen worden met duurzamere
materialen;
Overwegende dat kleine dagelijkse acties tot een mentaliteitswijziging kunnen leiden en
meer bewustwording inzake de risico's die we lopen en zullen lopen als we ons gedrag
niet wijzigen;
Overwegende dat afvalsortering noodzakelijk is om de planeet te redden en dit
recycleren vergemakkelijkt;
Overwegende dat het gemeentebestuur concrete acties moet ondernemen om de eigen
"plastic" voetafdruk te verminderen samen met het volledige personeel; Overwegende
dat deze acties versterkt moeten worden om te streven naar Zero Waste;
Overwegende dat de gemeente Ukkel als overheid een verantwoordelijkheid heeft
inzake de proliferatie van plastic afval; dat de gemeente moet streven naar verandering
en een pilootgemeente moet worden;
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Overwegende dat de openbare diensten, het college en de gemeenteraad het voorbeeld
moeten geven,
Beslist :
 
Artikel 1 : kunststoffen voor eenmalig gebruik te schrappen in alle gemeentediensten
en voor plastic zakjes de ordonnantie inzake het verbod, goedgekeurd in september
2018, te respecteren;
 
Artikel 2 : het bestuur te verzoeken afval meer intern te sorteren; de bevoegde diensten
te verzoeken een pilootproject met selectieve vuilnisbakken in de openbare ruimte op te
starten;
 
Artikel 3 : de dienst Communicatie van de gemeente te verzoeken info- en
sensibiliseringscampagnes voor het publiek te organiseren inzake de nefaste gevolgen
voor het milieu van een overdadig gebruik van plastic producten en zakjes; 
 
Artikel 4 : een duurzaam engagement aan te gaan inzake een concrete schrapping van
plastic voorwerpen binnen het gemeentebestuur van Ukkel, via: 
 

de creatie en toepassing van een handvest rond goede gewoontes;

de toevoeging aan bestekken van een bepaling die elke inschrijver verplicht
een voorkeur te geven aan ecologische oplossingen voor het betrokken
voorwerp, in lijn met zijn productie en levensduur;

een adviseur aan te stellen binnen het gemeentebestuur die de
referentiepersoon Zero Plastic zal zijn;

de schrapping van het gebruik van plastic flessen tijdens elke vergadering van
politieke organen van de gemeente.

 
Artikel 5 : Sensibilisering van de Ukkelse handelaars inzake de aanbevelingen van
Leefmilieu Brussel;[1]
 
Artikel 6 : Dagelijks handelen om het gebruik van plastic in alle gemeentediensten te
verminderen of te schrappen;
 
Artikel 7 : Sensibiliseren van scholen, ziekenhuizen en sportcentra inzake deze
problematiek en hen betrekken in deze actie; dankzij bij voorbeeld de promotie in
gemeentegebouwen van het gebruik van herbruikbare flessen of drinkfonteintjes die
gedurende het hele jaar toegankelijk zijn;
 
Artikel 8 : Scholen, ziekenhuizen en sportcentra uitnodigen om het gewestelijke
afvalplan zo snel mogelijk uit te voeren;
 
Artikel 9 : Alle sociale partners uitnodigen de kernmaatregelen van het plan uit te
voeren;[2]
 
Artikel 10 : De gemeente te engageren in dit project tot vermindering van afval en het
gebruik van eenmalig plastic tijdens elk openbaar evenement;
 

• 
• 

• 

• 
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Artikel 11 : De federale minister van Leefmilieu uit te nodigen een herziening te
overwegen van het koninklijk besluit van 25 maart 1999 houdende bepaling van
productnormen voor verpakkingen om plastic verpakkingen op het gehele Belgische
grondgebied te verbieden;
 
Artikel 12 : De federale regering te vragen overleg te voorzien met de gewesten voor
de concretisering in het gehele land van de voorziene bepalingen in het ontwerp van
de  EU-richtlijn inzake plastic voorwerpen voor eenmalig gebruik;
 
Artikel 13 : De onderhavige beraadslaging over te maken aan alle gemeentes van het
Brussels Hoofdstedelijk Gewest, de minister van de regering van het Brussels
Hoofdstedelijk Gewest belast met o.m. Levenskwaliteit en Leefmilieu en de federale
minister van Leefmilieu
 

[1] Moedig klanten aan om herbruikbare zakken of andere alternatieven te gebruiken. 
Dit kan op verschillende manieren:

Biedt spontaan geen zak meer aan maar vraag of de klant zelf al een zak heeft. 

Praat hierover met de klant.

Beloon de klant telkens die zelf een zak meebrengt (vb.: klantenkaart,
spaarkaart, korting, …). U kan dit op eigen initiatief doen of samen met andere
handelaars van de wijk.

Verwijs naar de communicatiecampagne (artikels in de media, affiches, …).

Vraag in reclameboodschappen ook om een zak mee te brengen.

Hang de affiche en/of de sticker op een zichtbare plek zodat de klant op de hoogte is
vooraleer uw winkel binnen te stappen.
 
[2] Ondersteuning en begeleiding van initiatieven van burgers, verengingen en de
gemeente rond Zero Waste via coaching, opleiding, subsidies en pedagogische
projecten.

1. In de commerciële sector: aanmoediging van aankopen in bulk, herstelling,
hergebruik en plastic zakjes verbieden.

2. Ontwikkeling van de opvoeding rond duurzaam beheer van hulpbronnen in de
scholen.

3. Diversificatie en uitbreiding van de ophaalsystemen door professionele
afvalverwerkers om afvalverbranding te voorkomen en aanmoediging van
hergebruik en recyclage.

4. Begeleiding van onderneming naar Zero Waste via het label "ecodynamische
onderneming".

5. Financiering en begeleiding van projecten rond herstelling en recyclage van
bouwmaterialen op werven

De Raad keurt het punt goed.
36 stemmers : 36 positieve stemmen.

2 annexes / 2 bijlagen
MOTION_Plastique Uccle MR_version adaptée.docx,
MOTION_Plastique+Uccle+MR_version+adaptée (1) (Nederlands).docx

• 
• 
• 

• 
• 
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28.02.2019/A/0033

 

 

Question écrite de M. Cools concernant la suppression par Bpost d'un tiers de ses
boîtes aux lettres.

Question écrite de Marc Cools sur la suppression par Bpost d’un tiers de ses boîtes
à lettres
 
La Poste, qui a déjà supprimé ces 10 dernières années la moitié de ses boîtes aux lettres
rouges où nous déposons les courriers que nous envoyons, a décidé d’encore en
supprimer3.000.  Toutes les boîtes aux lettres situées à moins de 500 mètres l’une de
l’autre devraient être supprimées. Cela va entraîner d’ici fin mars 2019 à Uccle la
disparition d’environ un tiers des boîtes aux lettres. Un avis annonce sur les boîtes
concernées leur prochaine suppression mais n’indique pas quand elle sera effective et
où se trouvent les boîtes les plus proches. Certaines communes semblent avoir été
informées par courrier de cette mesure. Le Collège a-t-il été informé par Bpost des
boîtes qui vont être supprimées et de celles qui vont être maintenues ?  Et si oui par un
courrier qui lui a été adressé à quelle date ? La Poste annonce une information sur son
site internet sur les boîtes maintenues et supprimées. Celle-ci ne semble pas encore
disponible. En tout état de cause toute la population, notamment certaines personnes
âgées, n’a pas accès à internet. Le Collège envisage-t-il dès lors une information et une
communication des boîtes maintenues ou supprimées  par exemple sur le site de la
commune et dans le numéro du mois de mars du Wolvendael ?
 
Réponse:
 
Le Collège a reçu en date du 13 novembre 2018 un courrier de bpost précisant que le
réseau de boîtes aux lettres rouges allait être adapté à partir du 26 novembre 2018. Une
décision prise suite à la diminution importante du volume de lettres dans les boîtes au
cours de ces cinq dernières années. Ce courrier comportait la liste des boîtes
maintenues et des boîtes qui seront supprimées (cf document en annexe). Sur les 73
boîtes existantes à Uccle, 17 seront supprimées d’ici la fin mars 2019. Les boîtes qui
seront supprimées sont les boîtes les moins utilisées. Dans ce courrier, bpost garantit
une accessibilité suffisante, à savoir que 90 % des clients auront une boîte aux lettres
rouge dans un rayon de 500 mètres. bpost rappelle aussi dans ce courrier les
alternatives à la boîte aux lettres : les bureaux de poste et les points poste.
La suppression des boîtes aux lettres concernées se fait de manière progressive: elle a
démarré fin novembre 2018 et se terminera vers la fin du mois de mars prochain. Les
citoyens sont avertis par un message sur la boîte de sa suppression dix jours avant son
enlèvement. Avec également un renvoi vers le site bpost.be et vers un numéro de
téléphone pour toute demande d’infos.
bpost n’a pas informé les citoyens via un toute-boîte et ne relaye pas l’info sur son site
internet. En revanche, le citoyen peut, via un moteur de recherche, trouver la boîte
rouge la plus proche de son domicile ou de toute autre adresse. Il peut également avoir
accès à la liste complète des boîtes rouges existantes à Uccle en faisant une recherche
sur la base du code postal. Cette liste étant actualisée toutes les semaines.
Une information sur ce point est sur la homepage du site, dans l’onglet actualités de
l’application mobile, et prévu sur la page Facebook de la commune ainsi que dans la
revue Allo seniors.
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28.02.2019/A/0034

Le Conseil prend connaissance.

Schriftelijke vraag van de heer Cools betreffende de afschaffing door Bpost van een
derde van haar brievenbussen.

Schriftelijke vraag van de h. Marc Cools over de schrapping van 1/3 van de
brievenbussen door Bpost
 
De Post heeft in de laatste 10 jaar de helft van de rode brievenbussen geschrapt en zal
er nog 3.000 laten weghalen.  Elke bus op minder dan 500 meter van een andere zou
verdwijnen. Voor Ukkel betekent dit ± 1/3 minder brievenbussen vanaf eind maart
2019. Er is wel een bericht hierover rondgestuurd maar er is geen informatie over de
timing en de dichtstbijzijnde bussen.
 
Heeft het college informatie van Bpost hierover ontvangen? Zal de Post informeren via
hun website? Zal het college hierover informeren op de eigen website en in de editie
van maart van de Wolvendael?
 
Antwoord
 
Het college heeft op 13 november 2018 een brief van Bpost ontvangen i.v.m. een
aanpassing van het aanbod vanaf 26 november 2018 omwille van een aanzienlijke
daling van het aantal zendingen de laatste vijf jaar. Er was een lijst toegevoegd van de
bussen die progressief zullen verdwijnen (zie bijlage). In Ukkel zullen 17 van de 73
bestaande bussen tegen eind maart 2019 verdwijnen omdat ze het minst gebruikt
worden. Bpost garandeert voldoende bereikbaarheid: 90% van de klanten zullen een
rode bus kunnen vinden binnen een straal van 500 meter en men kan ook terecht in
postkantoren en postpunten.
Inwoners worden tien dagen op voorhand ingelicht wanneer een brievenbus zal
verdwijnen.
Voor de dichtstbijzijnde bus verwijst Bpost naar zijn website waar men een
zoekopdracht kan uitvoeren. Men kan er ook zoeken op postcode om een volledige lijst
per gemeente te kunnen bekijken. Deze lijst wordt alle weken bijgewerkt.
Er werd informatie hierover geplaatst op de homepage van de site, in de app, op de
gemeentelijke Facebookpa�gina en in het tijdschrift Allo seniors.

De Raad neemt kennis.

3 annexes / 3 bijlagen
18 26 annexe Cools Bpost liste boîte.pdf, 18 26 Cools Bpost.docx, 18 26 Colls Bpost
courrier.pdf

 

 

Question écrite de M. Cools concernant l’expérience pilote de ramassage des feuilles
mortes en silos.

Question écrite de Marc Cools sur l’expérience pilote de ramassage des feuilles
mortes en silos
 
Une expérience pilote de ramassage de feuilles mortes a été effectuée au mois de
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novembre dernier rue Pierre d’Union et rue Boulenger. Les habitants de ces deux rues
ont été invités à déposer celles-ci dans des silos placés par la Commune. Cette
expérience s’inspire de la pratique en la matière dans d’autres communes et en
particulier à Beersel. Un bilan a-t-il été dressé par le Collège de cette opération ? Le
Collège envisage-t-il de la rééditer, le cas échéant en l’étendant ?
 
Réponse:
 
Pour rappel, le projet de gestion des feuilles mortes via des silos dans le sud de la
Commune est repris dans le plan Nature approuvé par le Collège le 11/02/2016.  Il
s’agit de l’axe 3, objectif spécifique 3.6 (voir Annexe). Le projet est calqué sur des
opérations similaires dans des communes voisines comme Beersel, mais aussi plus
généralement dans de nombreuses communes en Flandres et dans les pays voisins. Ces
opérations y sont désormais entrées dans les mœurs.
 
En outre, les bénéfices reconnus de ce type d’action sont entre autres :

une meilleure propreté publique dans les quartiers les plus aérés du sud de la
Commune ;

des trottoirs plus praticables ;

moins de travail pour les riverain·e·s en charge de l’entretien de leur portion de
trottoir ;

l’évitement d’un travail aussi inutile que répétitif puisque les feuilles
actuellement mises en tas sur une partie de trottoir ou au pied d’un arbre
d’alignement par les riverain·e·s les plus soucieux·ses de leur devoir civique sont
soufflés par la première bourrasque ;

le traitement à terme de ces « déchets » verts désormais triés à la source en tant
que déchets compostables et non en tant que déchets de voirie souillés par les
déjections canines ou déchets liés à la négligence sur les trottoirs, avec à terme
(et non durant la phase de test) son corollaire d’économies financières pour la
Commune ;

un moindre gaspillage de sacs plastiques dans certaines voiries pour stocker et
transporter ces déchets avant leur collecte.

 
Par ailleurs, une phase de test sur trois voiries devait débuter au cours de l’automne
2017-18, mais a dû être postposée pour diverses raisons, notamment météorologiques.
La phase de test a donc été menée au cours de l’automne 2018. L’objectif de celle-ci
est de vérifier et d’affiner les différents paramètres qui entrent en ligne de compte :
communication vers les riverain·e·s, participation citoyenne, respect des consignes par
ces riverain·e·s quant aux déchets à entreposer dans les silos, effectifs à prévoir,
implantations des silos en voirie, définition de la meilleure ergonomie des silos tant
pour les riverain·e·s que pour le personnel de la Propreté (facilité d’emploi), fréquence
et moyens de vidange de ces silos, etc.
 
Une phase de test est par définition teintée de succès, adaptations, doutes et remises en
question. Ce projet n’échappe pas à cette règle. Divers problèmes sont survenus tels
que : des chantiers ponctuels et temporaires de voirie qui ont rendu certains silos
inaccessibles, un certain taux de participation citoyenne, la fréquence de vidange trop
importante par rapport au taux de remplissage (qui implique que le travail de la

• 

• 
• 

• 

• 

• 

63/65
Conseil communal - 28.02.2019 - Registre public
Gemeenteraad - 28.02.2019 - Openbaar register



Propreté pourra s’en trouver alléger en passant moins souvent), etc.
 
Le taux de remplissage de chaque silo a été mesuré lors de cette phase de test, influencé
par les paramètres ci-avant. Les habitudes des riverain·e·s ne peuvent se prendre lors
d’une phase de test aussi courte entre le début et la fin des chutes de feuilles, encore
raccourcie par les tempêtes plus fréquentes avec le changement climatique, ce qui
implique de poursuivre le test à l’automne 2019. Le test devra idéalement débuter plus
tôt par l’implantation des silos et la communication vers les riverain·e·s, pour que ceux-
ci et celles-ci acquièrent plus rapidement le réflex lors des premières chutes de feuilles.
Une implication d’un comité de quartier ou d’un quartier durable peut aussi aider à
ancrer le projet dans les habitudes et à maximiser la participation, éventuellement en
étendant le test à quelques autres voiries.

Le Conseil prend connaissance.

Schriftelijke vraag van de heer Cools betreffende het pilootproject opruimen van
dode bladeren.

Schriftelijke vraag van de h. Marc Cools over het pilootproject rond bladeren
verzamelen in silo's
 
In november liep een pilootproject in de Pierre d'Unionlaan en de Boulengerlaan
waarbij de inwoners van deze lanen dode bladeren konden verzamelen in silo's,
geplaatst door de gemeente. Heeft het college hier een balans van opgemaakt en komt
er nog een dergelijk project?
 
Antwoord
 
Dit project is opgenomen in het Naturaplan, goedgekeurd door het college op
11/02/2016. Het is gebaseerd op gelijkaardige acties in andere gemeentes en in
buurlanden.
 
De voordelen van een dergelijke actie: meer reinheid, trottoirs die beter begaanbaar
zijn, minder werk voor inwoners die hun trottoir moeten onderhouden (bijeengeharkte
bladeren worden niet weggeblazen bij de eerste windvlaag), betere verwerking van dit
groenafval (geen extra vervuiling door hondenuitwerpselen of ander afval) en minder
nood aan plastic zakken.
 
Er was een testfase in het voorjaar 2018 om de parameters te verfijnen: communicatie
met de inwoners, burgerinspraak, naleving van de instructies, plaatsing van de silo's,
ergonomie van de silo's, frequentie van de ophaling en de middelen hiervoor, … Er
werden problemen vastgesteld zoals werven die sommige silo's onbereikbaar maakten
en een te hoge frequentie inzake de ophaling.
 
In het voorjaar 2019 volgt een nieuwe testfase. Deze zal vroeger starten zodat de
inwoners hierover voldoende geïnformeerd kunnen worden en de gewoonte kunnen
aannemen om hier gebruik van te maken, eventueel in samenwerking met wijkcomités.

De Raad neemt kennis.

2 annexes / 2 bijlagen
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18 27 Cools feuilles mortes.docx, 18 27 annexe Plan Nature Uccle Texte-pages-45-
47116.pdf

 
Levée de la séance à 23:57

Opheffing van de zitting om 23:57

Le Secrétaire communal adjoint,
De Adjunct-gemeentesecretaris,

Thierry Bruier-Desmeth  

La Présidente,
De Voorzitster,

Aleksandra Kokaj
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